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 PROTOKÓŁ Nr XXIII/16 
z obrad XXIII sesji  

Rady Miejskiej w Pyrzycach  
z dnia 30 CZERWCA 2016 r. 

 
godzina rozpoczęcia - 13:00; 
godzina zakończenia – 16:10; 

 
Do punktu 1 porządku 
 Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył obrady XXIII sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach zwołanej na dzień 30 czerwca 2016 r. godz. 13:00.  
 Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na 15-stu radnych, obecnych jest 
12, nieobecni: Radny Wojciech Łubiarz, Radny Łukasz Michalski (przybył o godz. 
13:11), Radna Magdalena Wodzińska (przybyła o godz. 13:20), co stanowi kworum do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu; 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Nim przejdziemy do kolejnego punktu, to 
proszę o zabranie głosu pana Waldemara Lemiesza. 
 
Radny Waldemar Lemiesz – Panie Przewodniczący, Koleżanki i Koledzy Radni, 
Pani Burmistrz, Szanowni Państwo. W imieniu rodziny, przyjaciół, nauczycieli 
i uczniów ZS nr 2 CKU w Pyrzycach zwracam się z bardzo gorącą i serdeczną prośbą 
o pomoc dla młodej kobiety, mieszkanki naszego miasta – Pani Joanny Rojek. Kilka 
miesięcy temu świat Pani Joanny i jej rodziny zawalił się, kiedy lekarze postawili 
diagnozę. W chwili obecnej jedyną szansą na leczenie oraz powrót do zdrowia Pani 
Joasi jest przeszczep szpiku kostnego. Tą szansą są wszyscy Ci, którzy zdecydują się 
dołączyć do banku potencjalnych dawców szpiku kostnego, być może to wśród Was 
znajdzie się genetyczny bliźniak Pani Joanny. Apeluje o oddawanie krwi i rejestrację 
3 lipca w Urzędzie Miejskim w Pyrzycach. Dla każdego z nas oddanie 4 ml krwi to 
bardzo niewiele, ale dla Pani Joanny to szansa na znalezienie Dawcy, a co za tym 
idzie szansa na życie, realizację zamierzonych celów, spełnianie marzeń, które 
choroba przerwała. Zapraszam w niedzielę 3 lipca w godzinach od 10:00 do 16:00 
Urząd Miejski w Pyrzycach na pierwszym piętrze.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chciałabym wszystkich poinformować, że 
dnia 14 czerwca została wybrana nowa Pani Sołtys Pyrzyc, którą została Pani 
Ewelina Kowalczyk. Pani Ewelina bardzo serdecznie zapraszam. Po rezygnacji z tej 
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funkcji Pana Artura Kurowskiego odbyły się ponownie wybory i Pani Ewelina 
uzyskał w tych wyborach największą ilość głosów. Życzę dużo satysfakcji, 
zaangażowania i wszystkiego dobrego. 
 

Do punktu 2 porządku 
 Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Porządek obrad stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie 
do porządku obrad: 
- w punkcie 10 autopoprawki do druku Nr 244/16, będzie to druk Nr 244A/16 jest to 
projektu uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na rok 
2016, 
- w punkcie 19 proszę o wprowadzenie nowego załącznika do uchwały w sprawie 
uchwalenia Regulaminu Cmentarzy Komunalnych w miejscowościach: Pyrzyce, 
Ryszewko, Ryszewo, Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, Pstrowice, 
Mielęcin, Mechowo, Giżyn, który został wypracowany po wspólnej Komisji Budżetu 
jak również Komisji Edukacji, 
- projektu uchwały w sprawie uchwalenia stawek opłat za korzystanie z cmentarzy 
komunalnych w miejscowościach: Ryszewko, Ryszewo, Turze, Brzezin, Okunica, 
Stróżewo, Brzesko, Letnin, Pstrowice, Mielęcin, Mechowo, Giżyn (Druk Nr 256/16), 
- projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce jako partnera do 
realizacji zadania pn. „Centrum Aktywności” (Druk Nr 257/16), 
- projektu uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady w Pyrzycach (Druk Nr 
258/16), 
- projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce – Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Pyrzycach do projektu partnerskiego pod nazwą „Pakty 
zatrudnieniowe w Polsce” w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja 
Rozwój współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego. Priorytet IV. 
Innowacje społeczne i współpraca ponadnarodowa, Działanie 4.3 Współpraca 
ponadnarodowa (Druk Nr 259/16), 
- projektu uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr VI/40/15 Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 marca 2015 r. w sprawie poboru podatku od 
nieruchomości, rolnego i leśnego – należnego od osób fizycznych w drodze inkasa, 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso (Druk Nr 260/16). 
 
Radny Mirosław Wyrodek – Zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet 
oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów z Gminy Pyrzyce (Druk Nr 
261/16). Nie dołączyłem kartki uzasadnienia, ale tu sprawa wygląda w ten sposób, 
że jednak nasi Sołtysi są na pierwszej linii ognia, także polega się na nich w wielu 
sprawach i zwroty kosztów, które ponoszą, jak również sprawy, którymi się zajmują, 
to należałoby się tą sprawą zająć i przedyskutować tu na Radzie. 

Przybył Radny Łukasz Michalski godz. 13:11; 
Stan Radnych na sali – 13;  
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Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie  
autopoprawki do druku Nr 244/16, będzie to druk Nr 244A/16 jest to projektu 
uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na rok 2016. 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Autopoprawka została wprowadzona do porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do druku 251/16 jest to załącznik do uchwały w sprawie 
uchwalenia Regulaminu Cmentarzy Komunalnych w miejscowościach: Pyrzyc, 
Ryszewko, Ryszewo, Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, Pstrowice, 
Mielęcin, Mechowo, Giżyn, jest to załącznik wypracowany po wspólnej komisji. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0;  
Załącznik zostały wprowadzony do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
stawek opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych w miejscowościach: 
Ryszewko, Ryszewo, Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, Pstrowice, 
Mielęcin, Mechowo, Giżyn (Druk Nr 256/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 11; przeciw – 0; wstrzymało się - 2;  
Projekty uchwał zostały wprowadzony do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
Gminy Pyrzyce jako partnera do realizacji zadania pn. „Centrum Aktywności” (Druk 
Nr 257/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0;  
Projekty uchwał zostały wprowadzony do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania 
Młodzieżowej Rady w Pyrzycach (Druk Nr 258/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0;  
Projekty uchwał zostały wprowadzony do porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
Gminy Pyrzyce – Ośrodka Pomocy Społecznej w Pyrzycach do projektu 
partnerskiego pod nazwą „Pakty zatrudnieniowe w Polsce” w ramach Programu 
Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój współfinansowanego z Europejskiego 
Funduszu Społecznego. Priorytet IV. Innowacje społeczne i współpraca 
ponadnarodowa, Działanie 4.3 Współpraca ponadnarodowa (Druk Nr 259/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0;  
Projekty uchwał zostały wprowadzony do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany załącznika 
do Uchwały Nr VI/40/15 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 marca 2015 r. 
w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego – należnego od osób 
fizycznych w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 
inkaso (Druk Nr 260/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0;  
Projekty uchwał zostały wprowadzony do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla 
sołtysów z Gminy Pyrzyce (Druk Nr 261/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0;  
Projekty uchwał zostały wprowadzony do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Po przeprowadzonym głosowaniu 
zaproponował aktualizację przegłosowanych poprawek: 

- w punkcie 10 – autopoprawka tam, gdzie był Druk Nr 244/16 projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na rok 2016 będzie 
Druk Nr 244A/16, 

- w punkcie 19 - (Druk Nr 251/16), 
- w punkcie 20 projekt uchwały w sprawie uchwalenia stawek opłat za 

korzystanie z cmentarzy komunalnych w miejscowościach: Ryszewko, Ryszewo, 
Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, Pstrowice, Mielęcin, Mechowo, 
Giżyn (Druk Nr 256/16), 

- w punkcie 21 projekt uchwały w sprawie wyznaczenia linii 
komunikacyjnych publicznego transportu zbiorowego, dla których organizatorem 
jest Gmina Pyrzyce (Druk Nr 253/16), 
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 - w punkcie 22 projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce jako 
partnera do realizacji zadania pn. „Centrum Aktywności” (Druk Nr 257/16), 
 - w punkcie 23 projekt uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady 
w Pyrzycach (Druk Nr 258/16), 
 - w punkcie 24 projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce – 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Pyrzycach do projektu partnerskiego pod nazwą 
„Pakty zatrudnieniowe w Polsce” w ramach Programu Operacyjnego Wiedza 
Edukacja Rozwój współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego. 
Priorytet IV. Innowacje społeczne i współpraca ponadnarodowa, Działanie 4.3 
Współpraca ponadnarodowa (Druk Nr 259/16), 
 - w punkcie 25 projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr 
VI/40/15 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 marca 2015 r. w sprawie poboru 
podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego – należnego od osób fizycznych w 
drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso (Druk 
Nr 260/16), 
 - w punkcie 26 projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad 
przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów z Gminy 
Pyrzyce (Druk Nr 261/16),  
kolejne punkty odpowiednio się przesuną:  
- odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania w punkcie 27, 
- wolne wnioski w punkcie 28, 
- zamknięcie obrad w punkcie 29. 
 
Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad XXII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że protokoły były wyłożone 
do wglądu w Biurze Rady. 
 

Nie wniesiono uwag do protokołów. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XXII sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 
 

Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc. 
 
Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 30 maja 2016 r. do 27 czerwca 2016r. 
stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
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Nie zgłoszono zapytań do przedstawionej informacji. 

 
Do punktu 5 porządku 
 Interpelacje, zapytania Radnych na piśmie. 
 
Radny Mariusz Majak –  

1) W poprzednim miesiącu złożyłem zapytanie do Pani Burmistrz odnośnie 
problemów związanych z zanieczyszczaniem rzeki Siciny ściekami bytowymi. 
Otrzymałem odpowiedź, ale odpowiedź otrzymałem, od Pana Prezesa 
Zarządu Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa Komunalnego. Z tej odpowiedzi 
wynika, że niestety nasza rzeczka zanieczyszczana jest ściekami 
przedostającymi się tam z kanalizacji miejskiej. Ja zacytuję: „Przelew ścieków 
ze studzienki do rzeki Sicina ma miejsce w czasie intensywnych 
i gwałtownych opadów, kiedy ścieki są bardzo rozcieńczone. W ulicy Górnej, 
w miejscu, gdzie rzeka Sicina przepływa przepustem, a następnie wchodzi do 
rury jest studzienka kanalizacyjna z przelewem burzowym. Zadaniem takiego 
rozwiązania jest przelewanie się wód opadowych odprowadzonych siecią 
kanalizacyjną ogólnospławną z miasta by w czasie intensywnych opadów nie 
dochodziło do zalewania nieruchomości.” Chciałbym poznać, jakie jest 
stanowisko Pani Burmistrz w tej sprawie, bo tu problem jest problemem  
bardzo kosztownym finansowo, ja to doskonale rozumiem, ale problemem 
takim, który należy rozwiązać. I wydaje mi się, że jak najszybciej. Druga 
sprawa to chciałbym, żeby jednak pracownicy Urzędu Miejskiego angażowali 
się i sprawdzali jak to wygląda w rzeczywistości, jeśli chodzi 
o przedostawanie się ścieków do rzeki Sicina, ze względu na to, że w mojej 
ocenie nie odbywa się to przy intensywnych opadach, ale przy każdych 
opadach, więc uważam, że tutaj należałoby to kontrolować i monitorować na 
bieżąco i nie pozostawiać tego rozwiązania tylko i wyłącznie Pyrzyckiemu 
Przedsiębiorstwu Komunalnemu. Chciałbym (ale to już może poza częścią 
odpowiedzi) się dowiedzieć kto obecnie zajmuje się gospodarką wodno – 
ściekową w Gminie Pyrzyce, ponieważ chyba ta osoba, która się tym 
zajmowała nie pracuje obecnie, więc nie wiem z kim kontaktować się na 
bieżąco w sprawach roboczych.  

2) Druga sprawa – dotyczy estetyki miasta czy istnieje możliwość, aby poprawić 
estetykę miasta, chodzi mi głównie o drogi  wojewódzkie, powiatowe, 
szczególnie mam na względzie główną ulicę naszego miasta od ulicy 1-go 
Maja, od Ronda Sybiraków, aż po przejazd kolejowy na ulicy Szczecińskiej. 
Jeszcze tydzień przed Pyrzyckimi Spotkaniami z Folklorem nawet  kilka dni, 
bo w niedzielę poprzedzającą Pyrzyckie Spotkania z Folklorem, naprawdę, 
jeśli chodzi o zieleń miejską to wyglądało to bardzo źle. Chwasty po kolana, 
rosnące polne maki, ja rozumiem, że to nie jest nasz teren, że to jest teren 
Zarządu Dróg Wojewódzkich, ale wydaje mi się, że Strażnicy Miejscy powinni 
bardzo na to zwracać uwagę, egzekwować czystość i porządek, bo naprawdę 
Pyrzyce bardzo źle wyglądają, jeśli chodzi o tą sprawę. 

Weszła Radna Magdalena Wodzińska godz. 13:20; 
Stan Radnych na sali 14; 
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3) Trzecia sprawa, pytałem już Pani Kierownik, pytałem na komisjach, pytam 
teraz na sesji, na ul. Dworcowej przeprowadzony był remont chodników przy 
budynkach od 1 do 7 jest zaprojektowany pas zieleni, na tym pasie zieleni nic 
nie rośnie, jest klepisko, czy tam zamierzamy poprawić estetykę tej części, czy 
też nie? Może taka uwaga, jeżeli nie radzimy sobie z takimi sytuacjami to 
może lepiej nie projektować takich pasków zieleni tylko zabudować to 
wszystko chodnikiem i nie będzie wtedy problemu. 
 

Radny Mirosław Wyrodek – Mam kilka pytań związanych z kwestią finansową 
naszej Gminy: 

1) Czy zostały zatrudnione dodatkowe osoby w jednostkach podległych gminie? 
Mam tu na myśli OSiR, PDK i szkoły, jeżeli już to, w których szkołach. 

2) Ile osób zostało zwolnionych z urzędu gminy i jednostek podległych 
spowodowanych likwidacją stanowisk pracy oraz czy zostały wypłacone tym 
osobom trzymiesięczne odprawy? 

3) Ile do tej pory odbyło się spraw sądowych ze zwolnionymi pracownikami? 
Proszę podać również ile zostało zawartych ugód, a także podanie kwot 
wypłaconych odszkodowań z tego tytułu. Jak wiadomo, pieniądze 
przeznaczone na sądowe odszkodowania pochodzą z pieniędzy naszych 
podatników, którzy mają prawo o tym wiedzieć. 

4) Tak samo z pieniędzy naszych mieszkańców opłacane były i nadal są, 
wszystkie obsługi prawne i prawnicy, którzy zajmują się sprawami tych 
zwolnień. Proszę powiedzieć ile do tej pory na ten cel wydanych było 
pieniędzy i w jaki sposób zamierza uzupełnić Pani brakujące pieniądze 
w budżecie Gminy? 

5) Czy nasi podatnicy mają podstawy do tego, aby obawiać się kolejnych 
kosztów związanych z następnymi sprawami sądowymi i kosztami obsługi 
prawnej? 

6) Co było przyczyną, że zmienił się system obsługi radnego Rady Miejskiej 
w Urzędzie Gminy? Od jakiegoś czasu, aby uzyskać odpowiedź, wymagane 
jest złożenie zapytania tylko w formie pisemnej.  
Interpelacje na piśmie stanowią załącznik Nr 9 do protokołu. 
 

Radny Jerzy Wroński – Mam dwa zapytania: 
1) Dotyczy drogi gminnej prowadzącej do Konstalbudu. Chciałbym zapytać, 

czy remont drogi został już zakończony i czy została sporządzona 
dokumentacja końcowa? Może być to odpowiedź na piśmie. Interpelacja 
na piśmie stanowią załącznik Nr 10 do protokołu. 

2) W kwestii przypomnienia Pani Burmistrz, pogodę mamy bardzo piękną, 
słoneczną, zaraz zbliżają się żniwa, bardzo bym prosił o przygotowanie 
zbiorników ppoż., bo nieszczęśliwych zdarzeń może być, proszę również 
o informacje na piśmie jako do Komendanta gminnego. Jeszcze w kwestii 
uzupełnienia dodam, że do tej pory zbiornikami ppoż. zajmowały się 
jednostki OSP, gdzie nie było żądnego problemu, natomiast mieli za to 
płacone miesięcznie 50 zł. Pani Burmistrz tym jednostkom zabrała te 1000 
zł w związku z powyższym te zbiorniki wyglądają w opłakanym stanie, 
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a szczególnie zbiornik Pyrzyc. Interpelacja na piśmie stanowią załącznik 
Nr 11 do protokołu. 

3)  Pani Burmistrz, w kwestii przypomnienia, co dzień jeździ Pani do pracy 
z Brzeska do Pyrzyc, bardzo bym prosił, żeby odwrócić od czasu do czasu 
głowę w prawo, w lewo i proszę zobaczyć, jak wygląda przystanek na 
skrzyżowaniu w Brzesku, jest to gminny przystanek. Proszę zobaczyć, jak 
wygląda przystanek na ul. Warszawskiej, to tak w kwestii przypomnienia, 
bardzo bym prosił, żeby to również jakoś wykosić, żeby ten wizerunek 
pyrzycki pięknie wyglądał, bo myślę, że tutaj już dosyć na ten temat 
zanieczyszczenia, że miasto jest brudne, można to tak określić, powiedział 
tu kolega Majak. 
 

Nie zgłoszono więcej zapytań i interpelacji. 

 
Do punktu 6 porządku 

Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 
2015 rok (Druk Nr 211/16),  sprawozdanie finansowe (Druk Nr 
211A/16). 
 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2015 rok (Druk Nr 241/16) - 
stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
 Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2015 rok (Druk 
Nr 211/16) - stanowi załącznik Nr 13 do protokołu; 
 Sprawozdanie finansowe (Druk Nr 211A/16) - stanowi załącznik Nr 14 do 
protokołu; 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Szanowni Państwo, rok 2015 był dla mnie 
i moich współpracowników  bardzo pracowity, przyniósł niestety wiele problemów, 
które nie zostały rozwiązane w minionych kadencjach naszego samorządu. W roku 
minionym ponosiliśmy także konsekwencje źle podjętych decyzji moich 
poprzedników, co w znacznym stopniu marnowało nasz czas i energię. 

Mimo to, rok 2015 oceniam dobrze, realizując bardzo trudny budżet 
przygotowany przez mojego poprzednika, zmieniany w trakcie roku, utrzymywany 
był on w dużej dyscyplinie przy realizacji obligatoryjnych zadań bieżących. 
związanych z funkcjonowaniem całej gminy, jednocześnie zrobiliśmy wiele, 
pozyskując nowe środki a także aby odzyskać środki ze zwrotów za zadania z lat 
poprzednich. Rozpoczęliśmy intensywne działania przygotowawcze do 
pozyskiwania środków unijnych w najbliższych latach. Skupiliśmy się na 
przygotowaniu niezbędnej dokumentacji i planowaniu możliwości budżetu naszej 
gminy na lata następne, nie na rok, ani na jedną kadencję. Dziś mimo wielu 
trudności, jakie dotykają większość gmin w Polsce,  posiadamy płynność finansową, 
co przy naszych możliwościach dochodowych nie jest łatwe. 
Na planowane dochody budżetowe ogółem w kwocie 57.807. 015,24 zł, wykonano je 
w kwocie  57.499.884,18 zł, co stanowi 99,5 % planu. 
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Na planowane wydatki budżetowe ogółem w kwocie 58.107.525,90 zł, zrealizowano 
je w kwocie  54.403.347,63  zł, co stanowi 93,6 % planu. 
Uzyskana różnica między dochodami, a wydatkami stanowi nadwyżkę budżetu za 
2015 rok w kwocie 3.096.536,55 zł.  
W 2015 w zakresie  inwestycji i remontów wykonaliśmy: 
1. Remont budynku w Obojnie, w którym utworzono 7  mieszkań socjalnych 
w szczególności  dla pogorzelców oraz świetlice dla mieszkańców Obojna. Koszt 
zadania  - 722.420,49 zł.  
2. Przebudowę chodników i wjazdów w ciągu drogi ul. Dworcowa w Pyrzycach.  

Koszt realizacji zadania  - 184.081,86 zł. 
3. Przebudowę parkingu wraz z utwardzeniem przy ulicy Kilińskiego, gdzie 
wykonano 10 miejsc parkingowych wraz z drogą manewrową oraz utwardzenie 
cześć działki. Koszt zadania  - 64.800,00 zł. 
4.  Przebudowę części drogi gminnej przy ul. Różanej w Pyrzycach na ciąg pieszo-

jezdny. Koszt realizacji zadania  - 30.490,16 zł. 
5. Przebudowę ulicy Rolnej - zadanie obejmowało odcinek drogi od ulicy Górnej do 
hali OSiR, poprzez wymianę nawierzchni tłuczniowej na kostkę betonową. Koszt 
zadania  - 138.518,19 zł. 
6. Przebudowę parkingu przy ul. Bankowej, inwestycja realizowana 
w porozumieniu ze Starostwem Powiatowym w Pyrzycach. Koszt zadania  - 
29.515,39 zł. 
7. Wymianę chodnika za Basztą Pijacką w kierunku ulicy Owocowej. Koszt 
zadania  - 12.550,00 zł.   
10. Wymianę pokrycia dachowego budynku gospodarczo-garażowego przy 
Urzędzie Miejskim w Pyrzycach – Plac Ratuszowy 1. Koszt zadania  - 50.000,00 zł. 
11. Zakupiliśmy 5 lamp solarnych na ul. Wiosenna 1szt, ul. Kwiatowa 1 szt., ul. 
Żwirki i Wigury 3 szt. Koszt zadania  - 39.360,00 zł. 
12. Również kontynuowane były remonty przy obwarowaniach miejskich na 
odcinku północno – zachodnim, od Baszty Sowiej do Baszty Lodowej. Był to II etap 
zadania i koszt całkowity tego zadnia to - 619.900,13 zł. 
13. Zakupiliśmy do Urzędu miejskiego serwer wraz z oprogramowaniem i 30 
zestawów komputerów z klimatyzatorem, sprzęt niezbędny do pracy w urzędzie. 
Koszt zadania  - 159.490,46 zł. 
14. Ogrodzenie terenu zielonego przy ulicy 1 Maja w celu utworzenia placu 
rekreacyjno-sportowego. Koszt zadania  - 30.000,00 zł. 
15. Poprawiliśmy  infrastrukturę małego rynku przy ul. Stargardzkiej poprzez 
wykonanie ogrodzenia i ustawienie toalety. Koszt zadania  - 10.701,00 zł. 
W roku 2015 wykonaliśmy dokumentacje projektowo-kosztorysowe,  które są 
niezbędne do realizacji poszczególnych zadań i ubieganiu się o dofinansowanie ze  
środków zewnętrznych w latach przyszłych na zadania tj. : 
1. Uzbrojenie terenów w ulicy Lipiańskiej w Pyrzycach, tj. wykonanie sieci 
wodociągowej i kanalizacyjnej z uwzględnieniem działek, które zostały sprzedane 
przez gminę jak również przedsiębiorców działających przy ul. Lipiańskiej – Koszt 
realizacji zadania wynikający z dokumentacji wynosi 1.545.520,83 zł, 
2. Przebudowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej oraz przebudowa drogi ul. 
Głowackiego w Pyrzycach”. Koszt realizacji zadania wynikający z dokumentacji 
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wynosi 3.228.966,48 zł na kanalizację i 2.756.700,60 zł. na drogę. 
3. Przebudowa drogi gminnej ul. Mickiewicza w Pyrzycach – Koszt realizacji zadania  
wynikający z dokumentacji wynosi 3.224.456,40 zł. 
4. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Obromino. Koszt całkowity zadania 
wynosi 529.040,69 zł. Złożyliśmy w tym roku wniosek do PROW i otrzymaliśmy 
dofinansowanie w wysokości 63,63% kosztów kwalifikowanych tj. 336.628,00 zł, 
Dnia 30.05.2016 została podpisana umowa z Marszałkiem Województwa 
Zachodniopomorskiego, obecnie trwa procedura przetargowa w celu wyłonienia 
wykonawcy robót. 
5. Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania dawnego budynku dworca PKP 
w udziale 862/1000 własność Gminy Pyrzyce, w którym ma być 12 mieszkań 
socjalnych. W tym roku złożyliśmy wniosek do Banku Gospodarstwa Krajowego 
o dofinansowanie tego zadania i mam informację z dnia wczorajszego, że wniosek 
został zaopiniowany pozytywnie i będziemy mogli otrzymać to dofinansowanie, 
oczekujemy na podpisanie umowy, z czego się bardzo cieszymy. Koszt realizacji 
zadania wynikający z dokumentacji wynosi 1.730.860,00 zł 
6. Przebudowa istniejącej nawierzchni wraz z budową miejsc parkingowych na ul. 
Krótkiej za Słowianinem. Koszt realizacji zadania wynikający z dokumentacji wynosi 
212.225,22 zł. Obecnie trwa procedura przetargowa i po przetargu będzie to zadanie 
realizowane w roku bieżącym. 
W 2015 wykonaliśmy w ramach funduszu sołeckiego inwestycje, remonty, zakupy. 
Tutaj swoje podziękowania kieruję do Sołtysów miejscowości wiejskich, którzy 
z dużym zrozumieniem przyjęli moje propozycje, aby te środki finansowe z  
funduszu przekazywać w szczególności na zadania własne, poza integracja i poza 
konsumpcją, ażeby wykonać te wszystkie niezbędne remonty i inwestycje, z których 
mieszkańcy korzystają. I tak w roku 2015 z funduszu sołeckiego zostały wykonane: 
1.  Remont remizy OSP w Mielęcinie, 
2. Remont świetlicy wiejskiej w Okunicy, 
3. Zakup materiałów na ogrodzenie cmentarza w Brzezinie, 
4. Zakup i montaż siłowni zewnętrznych w Brzesku, 
5.  Remont podjazdu na odcinku drogi dojazdowej do świetlicy (klub) w Letninie, 
6. Remont świetlicy wiejskiej w Krzemlinie, 
7. Zakup i montaż altany (wiaty) przy placu zabaw w Nieborowie, 
8. Doposażenie placu zabaw (w tym zakup siatki ogrodzeniowej) w Nowielinie oraz 
zakup i montaż bramy wjazdowej do remizy OSP, 
9. Zakup i montaż siłowni zewnętrznych w Pyrzycach (ul. Obojno) w tym: -biegacz, 
narciarz zjazdowy wraz z małą architekturą śmietniki (kosze uliczne z wiadrem), 
10. Zakup i montaż wiaty rekreacyjno-wypoczynkowej przy placu zabaw dla dzieci 
w miejscowości Ryszewo, 
11. Utwardzenie placu kostką polbrukową na działce wydzielonej geodezyjnie po 
byłej szkole podstawowej w Ryszewku, 
12. Poprawa infrastruktury bazy sportowej poprzez zakup i montaż piłkochwytów 
w Żabowie, 
13. Poprawa bezpieczeństwa mieszkańców poprzez remont i wymianę instalacji 
elektrycznej i alarmowej w remizie strażackiej w Żabowie. 
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W 2015  roku otrzymaliśmy zwroty środków zrealizowanych zadań inwestycyjnych 
w latach poprzednich w łącznej kwocie 1.981.621,43 zł  przy dużym zaangażowaniu 
pracowników wydziału inwestycji,  ponieważ aby otrzymać ten zwrot należało 
bardzo dobrze rozliczyć złożone wcześniej wnioski, wykonać sprawozdania 
i przedstawić dokumenty takie, które instytucja wdrażąjąca zakwalifikowała i przede 
wszystkim wykazać się zrealizowanymi wskaźnikami. Nie było to łatwe, ponieważ 
tą dokumentację, którą zastaliśmy były dokumentacjami niepełnymi i bardzo dużo 
musieliśmy uzupełniać. Jeszcze raz bardzo dziękuję pracownikom za to, że takie 
działania (może niektórych to śmieszy), ale to bardzo ciężka i trudna praca, żeby 
wykazać się przed instytucją wdrażającą, że te wskaźniki zostały osiągnięte, 
ponieważ w innym przypadku takich zwrotów  byśmy nie otrzymali. Zwroty te 
dotyczyły: 
1) Budowa ścieżki rowerowej od ulicy Ciepłowniczej do granicy gminy Pyrzyce 
1.795.551,27 zł, 
2) Zagospodarowanie terenu wzdłuż ścieżki rowerowej 24.998,00 zł, 
3) Oznakowanie obszaru  miasta i tu tylko udało nam się pozyskać kwotę 7.509,16 zł, 
ponieważ nie udało się jednak uzyskać kwoty, którą instytucja wdrażająca nie 
przyznała nam w wyniku błędów, które były popełnione w złożonych wnioskach to 
była kwota 42.090,84 zł, 
4) Budowa placu zabaw w miejscowości Mielęcin  24.997,00 zł, 
5) Doposażenie placu zabaw w miejscowości Ryszewko 15.360, 00 zł, 
6) Remont świetlicy wiejskiej w miejscowości Mielęcin 113.206,00 zł. 
 W 2015 pozyskaliśmy środki finansowe ze złożonych przez nas wniosków, jak 
Państwo widzicie i za chwilę powiem, do tej kwoty, o której mówiłam, czyli 
pozyskaliśmy 1.981.000 zł z całości poprzedniej kadencji, to w pierwszym roku 
pozyskaliśmy kwotę 349.580,04 zł. Uważam, że jest to bardzo duża kwotą, którą 
udało nam się  pozyskać w sytuacji, kiedy kończyły się jedne środki, a rozpoczynały 
się nowe projekty i tutaj pozyskaliśmy takie środki jak: 
1) 260.000,00 zł na zadanie „Renowacja z częściową odbudową obwarowań miejskich 
na odcinku północno - zachodnim, od Baszty Sowiej do Baszty Lodowej - Etap II”. To 
zadanie było takim montażem finansowym, gdzie były to środki: 
      - z Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 
w Szczecinie  w wysokości 20. 000,00 zł, 
      - z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, w wysokości 200.000,00 zł, 
      - z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Zachodniopomorskiego 
w wysokości 40.000,00 zł. 
2)  17.000,00 zł ze Związku Ochotniczych Straży Pożarnych w Szczecinie  w tym: 
- 6000,00 zł – zakup sprzętu ratowniczego dla OSP Brzesko, 
- 5000,00 zł – wykonanie instalacji co w OSP Żabowie, 
- 6 000,00 zł - zakup pakietu komunikacyjno –alarmowego w OSP Żabowie. 
3) 39.604,00 zł ze Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania na 
warsztaty artystyczne polsko – niemieckie, które były realizowane przy folklorze 
w 2015 r. i znacznie ta kwota wsparła nam organizację tej  imprezy.  
4)  5000,00 zł z Urzędu Marszałkowskiego na wydanie „Przewodnika turystycznego 
po Gminie Pyrzyce”, 
5)  27.976,04 zł z WFOŚiGW  w tym: 
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- 9.000,00 zł na dofinansowanie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej, 
- 18.976,04 zł usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Pyrzyce. 
W 2015 roku przygotowaliśmy strategiczne dokumenty, które są niezbędne do 
aplikowania o pozyskanie środków zewnętrznych w najbliższych latach: 
1. Strategia Rozwoju Gminy Pyrzyce na lata 2015-2025, 
2. Plany  Odnowy i  Rozwoju Miejscowości dla  20 sołectw, 
3. Cztery audyty energetyczne w tym  dla budynku ratusza, szkoły podstawowej 
z oddziałami integracyjnymi i dwóch przedszkoli ,  
4. Plan gospodarki niskoemisyjnej na lata 2015-2020. 
W 2015 roku złożyliśmy wnioski na zadania tj.: 
1) Dostawę i montaż lamp solarnych na terenie miasta i gminy Pyrzyce do Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Zachodniopomorskiego, wniosek uzyskał 
pozytywną akceptację, jednak nie uzyskał dofinansowania i przekazany został na 
listę krajową ANR i tam jeszcze oczekuje, 
2) Przebudowę drogi gminnej – ul. Dworcowa w Pyrzycach do 
Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego. Całkowity koszt zadania wynosi 
697.450,84 zł. Wniosek uzyskał akceptację i oczekuje na podpisanie umowy, 
realizacja tego zadania odbędzie się w tym roku. 
3. Do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego na dalszy etap odbudowy 
obwarowań miejskich zostały złożone wnioski na kwotę dofinansowania 800.000,00 
zł, wnioski przeszły pozytywną weryfikację, również zostały zakwalifikowane, ale 
do dofinansowania nie, ponieważ zabrakło nam 5 punktów.  
4. Gmina Pyrzyce przystąpiła w ramach podpisanego porozumienia do utworzenia 
kontraktu samorządowego „Pyrzyce +” w ramach, którego zostały złożone dwa 
wnioski inwestycyjne w tym jeden wniosek miękki. Wnioski inwestycyjne po 
złożonych odwołaniach (jak Państwo pewnie też słyszeliście i dużo o tym 
rozmawialiśmy, na których nam bardzo zależało) była to ul. Lipiańska i ul. 
Głowackiego nie uzyskały akceptacji. Uzyskał akceptację wniosek na „Wsparcie 
szkół prowadzących kształcenie ogólne w Gminie Pyrzyce” na kwotę 532.563,25 zł, 
całkowity koszt zadania 626.545,00 zł. Jednak na te wnioski inwestycyjne, czyli ul. 
Lipiańska i ul. Głowackiego będziemy ubiegać się w roku następnym, bo tak ma 
zostać ogłoszony konkurs z działania 1.10 na tworzenie i rozbudowę infrastruktury 
na rzecz rozwoju gospodarczego. 
I tak rok 2015 zamknęliśmy gotówką na koncie w wysokości 3.397.047,21 zł., która 
podczas sesji marcowej w 2016 r. została w większości rozdysponowana na 
zadania inwestycyjne i wydatki bieżące (remonty). Chciałbym je tu wymienić, 
żeby przypomnieć na co te kwotę z tamtego roku przekazaliśmy:  

1) kwota 146.241,34 zł na zadanie pn: „Przebudowa nawierzchni drogi 
dojazdowej do gruntów rolnych w Pyrzycach”, na który został złożony 
wniosek do Urzędu Marszałkowskiego w ramach FOGRiL, jednak pomimo 
tego, że przeszedł pozytywną akceptację, dofinansowanie, które otrzymaliśmy 
było bardzo niskie, nie pozwoliło nam na podjecie się zadania w całości, 
a jednocześnie otrzymaliśmy też informację o pozytywnym przyjęciu wniosku 
na ul. Dworcową (o której mówiłam).z tych dwóch wniosków wybraliśmy ul. 
Dworcową, ponieważ dofinansowanie z tego funduszu nie zabezpieczało nam 
nawet w połowie kosztów wykonania tego zadania.  

2) kwota 90.000,00 zł na zadanie pn: „Przebudowa  drogi przy ul. Stargardzkiej”, 
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3) kwota 91.800,00 zł na zadanie pn: „Przebudowa istniejącej nawierzchni wraz 
z budową miejsc parkingowych  na ul. Krótkiej za Słowianinem.  To jest to, 
o czym mówiłam, że w tamtym roku przygotowaliśmy projekt, w tym roku 
realizujemy zadanie. Zadanie będzie realizowane w ramach porozumienia 
pomiędzy Gmina Pyrzyce, Starostwem Powiatowym w Pyrzycach, Pyrzycką 
Spółdzielnią Mieszkaniową w Pyrzycach oraz osoba fizyczna. 

4) kwota 100.000,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie remontów dróg 
i chodników na terenie miasta i gminy, 

5) kwota 35.000,00 zł na zadanie pn: „Wykonanie instalacji c.o. w budynku 
strażnicy OSP w miejscowości Mielęcin,  

6) kwota 38.000,00 zł z przeznaczeniem na wymianę pokrycia dachowego na 
budynku strażnicy OSP w miejscowości Mielęcin, 

7) na rezerwę celową majątkową w kwocie 1.791.788,39 zł - wydatki związane 
z realizacją programów finansowanych z udziałem środków zewnętrznych, 
która już w większości została rozdysponowana, ponieważ otrzymaliśmy już 
pozytywną akceptację wniosków z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich  
na: 
- „Remont drogi w Obrominie” i „remont drogi w Giżynie”, ta umowa została 
już podpisana na obydwie drogi, przetargi są rozstrzygnięte, oczekujemy 
teraz już na wyłonienie wykonawcy po zakończonej całej procedurze 
przetargowej.  

8) na rezerwę celową majątkową w kwocie 100.000,00 zł na zadanie realizowane 
przez Urząd Marszałkowski zadanie pn.: „Budowa miejsc postojowych 
w ciągu ulicy 1 Maja w Pyrzycach”, 

9) na rezerwę celowa bieżącą w kwocie 230.000,00 zł na realizację nauczania 
w klasach pierwszych w szkołach podstawowych , 

10) kwota 150.000,00 zł na zadanie pn: „ Zakup i montaż szaletu wraz 
z zagospodarowaniem terenu przyległego”, 

11) kwota 100.000,00 zł na remont świetlicy w Brzesku, 
12) kwota 58.000,00 zł na remont świetlicy w Rzepnowie  
13) kwota 52.000,00 zł. na zabezpieczenie i odtworzenie ściany i schodów murów 

przy Baszcie Pijackiej w Pyrzycach. 
Szczegóły poszczególnych pozycji będą omawiane przy wykonaniu budżetu za 
I półrocze 2016r.  

Na zakończenie bardzo dziękuję pracownikom Urzędu Miejskiego 
i jednostek, radnym Rady Miejskiej, sołtysom oraz mieszkańcom za wsparcie, 
wyrozumiałość, współpracę.  Większości z wymienionym dziękuję też za wspólną 
myśl o gminie Pyrzyce nie tylko w kategorii dnia dzisiejszego, jednego roku, czy 
tej kadencji, ale i kolejnych, bo problemy, z którymi spotykamy się, na co dzień 
należy według mnie rozwiązywać myśląc długofalowo, cierpliwie 
i konsekwentnie, tylko takie działanie, a nie populistyczne wywody przyniosą za 
kilkanaście, może za kilka lat efekty, z których nasi mieszkańcy będą 
w zdecydowanej większości zadowoleni.  
Dziękuję Państwu za wysłuchanie. Prezentacja stanowi załącznik Nr 15 do 
protokołu. 
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Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Odczytała Uchwałę Nr LXXXIX.157.2016 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 15 
kwietnia 2016r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Pyrzyc 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2015 rok wraz z informacją 
o stanie mienia komunalnego, która stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 18 do protokołu, 
 
Radny Jerzy Wroński – Przed chwilą została Wysokiej Radzie, jak i Państwu 
przedstawiona bardzo bogata, wręcz obfita informacja o wykonaniu budżetu za 2015 
r. Pani Burmistrz, chciałbym odnieść się do paru punktów, które nam Pani 
przedstawiła. 

1. Budynek w Obojnie – proszę sobie wyobrazić, na 596.000 zł sam projektant 
„połknął” 98.000 zł, jak również za sam nadzór nad budową również zostało mu 
zapłacone 23.000 zł, jest to prawie  kosztów całej inwestycji. 

2. Złote ogrodzenie – Szanowni Państwo, jeżeli kupuje się ogrodzenie 
w Castoramie za 4.000 zł, a montaż kosztuje 26.000 zł to tylko wykonywać 
inwestycje w naszej gminie. 

3. Parking na ul. Dąbrowskiego – szkoda, że Pani Burmistrz nie powiedziała ile 
metrów tego parkingu zostało wyłożone, a to zostało wyłożone 64 metry za 
64.000 zł 

4. Parking na ul. Bankowej 30 metrów 30.000 zł. 
5. Ul. Różana – 30 metrów wyłożone kostki za 30,.000 zł. 
Chwalić się można Pani Burmistrz. Tutaj uważam, że nie są ważne kratki, nie są 
ważne jakieś słupki, ważne jest to Pani Burmistrz, jak wydawane są pieniądze 
podatnika. Myślę, że gdyby przyszedł wykonawca nawet tego daszku, który został 
wykonany tutaj na tych budynkach gospodarczych w Urzędzie, gdyby Pani 
zatrudniła takiego wykonawcę, żeby u siebie zrobić taki daszek za takie pieniądze, 
to uważam, że Pani by go wyśmiała Pani Burmistrz. Szanowni Państwo, można 
byłoby tu jeszcze wiele argumentów przytaczać w związku z wykonaniem budżetu   
ja osobiście Pani Burmistrz absolutorium za wykonanie budżetu nie udzielę. 

 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Radny, oczywiście ma Pan takie 
pełne prawo, jest Pan tak doświadczonym radnym, że pewnie to, co Pan mówi, to na 
podstawie ostatnich 4-ch lat Pana kadencji, na pewno się zgadza z tym, co Pan dzisiaj 
powiedział. Powiem tak, wszędzie, w każdym urzędzie nie tylko w naszym i te 
29.000 zł, które pan wymienił ze Starostwa, to te koszty i tego wykonawcę znalazło 
Starostwo, ale również ja też. Są procedury przetargowe, jest ustawa o zamówieniach 
publicznych i to, czy ja bym osobiście wyśmiała tego Pana, który robił dach, czy nie, 
nie ma to żadnego znaczenia, bo zgodnie z procedurami takie oferty wpływają 
i wybieramy najkorzystniejsze ceny. To już kilkakrotnie na tej sesji podnosiliśmy 
i tematy „złotego ogrodzenia”, nie złotego i tych wszystkich, które Pan mówił. Ma 
Pan prawo pewnie mieć uwagi, ale taka jest procedura przy finansach publicznych, 
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że poza zapytaniami, przetargami nic innego nie możemy wybrać. Ja nie mogę sobie 
pójść i wybrać, może Panu się to uda, może Pan będzie miał takie możliwości, że 
Panu się to uda i wybierze Pan sobie firmę, która Panu to zrobi za tak małe pieniądze 
i zrobi to Panu bardzo dobrze, tego Panu życzę. Nie zgadzam się z Pana zarzutami, 
że Obojno to, jak Pan wymieniło było 500 i nadzór, oczywiście to wszystko są 
wymagania przy remontach i przy inwestycjach i tego się nie da ominąć, czy się 
Panu podoba, czy się Panu nie podoba. Takie są koszty tych osób, które o realizację 
takich inwestycji się ubiegają, więc nie rozumiem, że któryś raz Pan znowu do 
mieszkańców przedstawia takie informacje, że te wszystkie środki, które są 
wydatkowane akurat przeze mnie są wydatkowane dobrze, a czy wcześniej były tak 
wydatkowane dobrze pieniądze, jak np. rozbiórka obory w Brzesku i wiele innych 
w poprzednich kadencjach? Też moglibyśmy mieć wiele uwag, tak Panie Radny, 
skoro Pan ocenia negatywnie, ja jako mieszkaniec również Pana. Panie Radny, ja 
mam prawo, tak jak Pan ma prawo wypowiedzieć się na mój temat, ja również mam 
prawo ocenić to, czy było to akurat z tymi kosztami, które tam były, czy się 
zamknęło, czy było to zgodne, czy niezgodne. Nie robi Pan takich zadań, nie ogłasza 
Pan przetargów, nie wyłania Pan wykonawców i taka ocena Pana jest 
niesprawiedliwa w stosunku do mnie, jak również wszystkich pracowników, bo 
wychodzi na to, że nie wiem w  jaki sposób my te firmy wybieramy. To są ceny, 
które przedstawiają wykonawcy, czy to się Panu podoba, czy nie. Jeszcze raz 
podkreślam, proszę nie wprowadzać w błąd i nie mówić takich rzeczy, że my tu 
sobie dobieramy samodzielnie i wybieramy tych ludzi, których chcemy, bo tak było 
to insynuowane przez cały tamten rok i dalej Pan to samo robi. Procedury 
obowiązują wszystkich, obowiązują wszystkie gminy, obowiązuje również 
Starostwo, czyli te 29.000 zł również Starostwo też wybrało źle, czyli nie tylko ja, ale 
również Starostwo też wybiera źle, bo kwota jest za duża. Ocenia Pan te wszystkie 
metry, niech Pan tam dobrze wszystko przeczyta. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 
z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2015 r. Odczytał przedstawiony projekt 
uchwały: „ Uchwała Rady Miejskiej w Pyrzycach   
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 
z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2015 rok 

Na podstawie art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych (Dz. U. z 2013 r. poz. 885 z póź. zm.) Rada Miejska w Pyrzycach 
uchwala, co następuje:  

§ 1. Zatwierdza się sprawozdanie finansowe Gminy Pyrzyce za 2015 rok wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2015 rok. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
 

Kto jest za przyjęciem uchwały?        
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 13, przeciw - 1, wstrzymało się - 0; 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Stwierdził, że uchwała w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy Pyrzyce za 2015 rok została podjęta.  
 Uchwała Nr XXIII/213/16 stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.  

 
Do punktu 7 porządku 

Absolutorium dla Burmistrza. 
 
Projekt uchwały (Druk Nr 242/16) stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.  
 
Przewodnicząca K. Rewizyjnej – Małgorzata Piotrowska – Przedstawiła wniosek 
K. Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 19 maja 2016 r. w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 
rok, który stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Odczytała Uchwałę Nr CLXX.322.2016 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 14 
czerwca 2016 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Pyrzycach w sprawie udzielenia Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok, która stanowi załącznik Nr 22 do 
protokołu. 
   
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył dyskusję:  
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Odczytał projekt uchwały:  
„Uchwała Rady Miejskiej w Pyrzycach w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2015 rok. 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2016r. poz.446) oraz art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2013 r. poz. 885 z póź. zm.) Rada Miejska 
w Pyrzycach uchwala, co następuje: 

§ 1. Po zapoznaniu się z: 
1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2015 rok; 
2) sprawozdaniem finansowym Gminy za 2015 rok; 
3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu; 
4) informacją o stanie mienia Gminy; 
5) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla burmistrza; 
6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
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   udziela się Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium z tytułu wykonania  budżetu za 2015 
rok. 
§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 
uchwały proszę o podniesienie ręki. 
 
Wynik głosowania: ustawowy skład Rady – 15; 
 Stan Radnych na sali - 14; za - 11, przeciw - 1, wstrzymało się - 2;  
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że Burmistrz Pyrzyc 
otrzymała absolutorium za 2015 rok. 
Uchwała Nr XXIII/214/16 stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.  

 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Bardzo serdecznie dziękuję za udzielenie 
absolutorium i również dziękuję jeszcze raz wszystkim tym, którzy się przyczynili 
do pozytywnego i dobrego zrealizowania tego budżetu. Dziękuję. 

 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ogłosił przerwę. 

Przerwa od godz. 14:22 do godz. 14:40; 
Po przerwie: 

Wyszła Radna Roksana Herman godz. 14:22; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Do punktu 8 porządku 

Sprawozdanie finansowe za 2015 r. Pyrzyckiego Domu Kultury 
(Druk Nr 254 /16). 

 
Informacja stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Szanowni Państwo, skąd w ogóle te 
informacje, te sprawozdania. Są one pokłosiem wniosku Pana Radnego Mariusza 
Majak sesji majowej, który w uzasadnieniu stwierdził, że nie otrzymaliście Państwo 
Radni sprawozdania finansowego. Niestety takie stwierdzenie mija się z prawdą, 
ponieważ na Komisji Budżetu i Rolnictwa została wyjaśniona sytuacja przyjmowania 
sprawozdań, to tyczy się Pyrzyckiego Domu Kultury jak i Pyrzyckiej Biblioteki 
Publicznej i na prośbę członków Komisji Budżetu, czyli Pani Radnej Małgorzaty 
Piotrowskiej, Pan Kierownik powiedział, że przekaże takie sprawozdania finansowe 
tych obu jednostek. Przewodniczący Komisji poprosił o 5 sprawozdań, ale biuro rady 
przygotowało dla wszystkich Radnych i Państwo na sesji  kwietniowej mieliście 
wszyscy u siebie w materiałach te właśnie sprawozdania obu jednostek. Nie sądzę, 
żeby było to w jakiś sposób lekceważenie Rady, jako że mamy plan pracy Rady, 
w którym jest to sprawozdanie ujęte i myślę, że to wyjaśni Pan Mecenas, tą całą 
sytuację, skąd jest fakt, że tego sprawozdania finansowego nie przyjmujemy.  
Niemniej jednak, żeby nie być posądzonym o jakieś ukrywanie czegokolwiek, ja 
również głosowałem za tym wnioskiem, jednogłośnie on był przyjęty na poprzedniej 
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sesji i dziś te dwa punkty, czyli punkt sprawozdanie finansowe za 2015 r. 
Pyrzyckiego Domu Kultury oraz sprawozdanie finansowe za 2015 r. Pyrzyckiej 
Biblioteki Publicznej mamy w porządku obrad, a kwestie formalno prawne, które 
występują tutaj w tej sytuacji bardzo proszę Pana Mecenasa o zabranie głosu do tych 
dwóch punktów. 
 
Radca Prawny – Karol Kłosowski – Sytuacja jest dosyć ciekawa o tyle, iż powstała 
z pewnej mojej praktyki zawodowej, mianowicie zadanie sobie właściwego pytania 
i poszukiwanie na nie odpowiedzi. W momencie, kiedy ten temat został skierowany 
do obróbki przez nasz zespół prawny zostały nam przedstawione projekty uchwał, 
które były projektami uchwał, które były podejmowane w zeszłych latach. Tam, jako 
podstawę prawną wskazano art. 18 ust.2 pkt 15 Ustawy o samorządzie gminnym 
oraz art. 53 ust. 1 Ustawy o rachunkowości i zerknęliśmy sobie w dokumenty 
dotyczące tego projektu uchwały oraz przepisy i art. 18 ust. 2 pkt 15 dotyczy 
odesłania do innych przepisów ustawowych. Natomiast art. 53 ust. 1 Ustawy 
o rachunkowości stanowi w ten sposób: „Roczne sprawozdanie finansowe jednostki, 
z zastrzeżeniem ust. 2b, podlega zatwierdzeniu przez organ zatwierdzający, nie 
później niż 6 miesięcy od dnia bilansowego. Przed zatwierdzeniem roczne 
sprawozdanie finansowe jednostek, o których mowa w art. 64 podlegające badaniu 
roczne sprawozdania finansowe, podlega badaniu zgodnie z zasadami określonymi 
w rozdziale 7.” Kolejne pytanie, na które trzeba było sobie odpowiedzieć to było, co 
to znaczy „organ zatwierdzający” i zgodnie z art. 3 Ustawy o rachunkowości ust. 1 
pkt 7 „organie zatwierdzającym – rozumie się przez to organ, który zgodnie 
z obowiązującymi jednostkę przepisami prawa, statutem, umową lub na mocy 
prawa własności jest uprawniony do zatwierdzania sprawozdania finansowego 
jednostki. W przypadku spółki osobowej, z wyjątkiem spółki komandytowo-
akcyjnej, oraz spółki cywilnej przez organ zatwierdzający rozumie się jej 
wspólników;”. Także trzeba było znaleźć, kto może zatwierdzić sprawozdanie 
finansowe tych jednostek zgodnie z tym art. 3 ust. 1 pkt 7, sięgnęliśmy do obu ustaw 
dotyczących obu jednostek organizacyjnych, czyli Pyrzyckiego Domu Kultury 
i Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej, sięgnęliśmy również do Statutu i nie znaleźliśmy 
tam normy kompetencyjnej dla Rady Miejskiej w Pyrzycach do podjęcia tego typu 
uchwały. Kwestią o znaczeniu zasadniczym jest to, iż rada gminy, żeby móc podjąć 
jakąś uchwałę, musi mieć normę kompetencyjną, czyli inaczej ujmując rzecz, musi 
być przepis rangi ustawowej, który umożliwia radzie podjęcie tego typu uchwały, 
więc poszukiwaliśmy takiego przepisu i niestety nam się to nie udało. Skoro nam się 
takiego przepisu nie udało znaleźć, więc w tym momencie nie mogliśmy takiej 
uchwały potraktować jako uchwały, do której podjęcia Rada ma kompetencje i z tego 
wynikła cała historia. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 
Nr 25 do protokołu, 

2) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 
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Radny Mariusz Majak – Oczywiście zgadzam się z opinią, którą wygłosił Pan 
Mecenas i nie podważam, aczkolwiek jednak pozwolę sobie mieć troszkę odrębne 
stanowisko. 
Tak jak Pan Mecenas stwierdził, stosownie do art. 53 ust. 1 Ustawy o rachunkowości 
„Roczne sprawozdanie finansowe jednostki, z zastrzeżeniem ust. 2b, podlega 
zatwierdzeniu przez organ zatwierdzający nie później niż 6 miesięcy od dnia 
bilansowego.” tu pytanie powstaje, kto jest organem zatwierdzającym. W przepisach 
nie ma bezpośrednio określonego organu zatwierdzającego, natomiast 
w komentarzach pojawiają się dwie opinie, jedna opinia jest taka, że organ 
stanowiący, druga, że organ wykonawczy. Przepisy prawa są bardzo nieprecyzyjne, 
ja znalazłem komentarz w systemie informacji prawnej fachowca, prawnika 
z dziedziny finansowej specjalisty, który na takie oto pytanie „kto jest organem 
uprawnionym do zatwierdzania sprawozdania finansowego samorządowej 
instytucji kultury”, odpowiedział: „Wskazanie organu właściwego do zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego instytucji kultury powinno być realizowane przez 
odpowiedni zapis w Statucie instytucji. W praktyce samorządowych instytucji 
kultury będzie to albo rada, albo wójt , burmistrz, prezydent i jest to pozostawione 
do wyboru organu nadającego statut, tj. organizatora.” Patrząc w statuty naszych 
jednostek, jako pierwszego Domu Kultury w §2 ust. 2 mówi się, że „Rada Miejska 
w Pyrzycach jest organizatorem domu kultury i sprawuje kontrolę oraz nadzór nad 
jego działalnością.” Rada Miejska jest organizatorem domu kultury i sprawuje 
kontrole oraz nadzór nad jego działalnością i taki sam zapis jest w Statucie biblioteki, 
tylko oczywiście biblioteka. Tu się mówi, że „Rada Miejska w Pyrzycach jest 
organizatorem biblioteki i sprawuje kontrolę oraz nadzór nad jej działalnością.”    
Czytając przepisy w Statucie i praktykę, która została wypracowana od dawna, od 
2007 r. mogę stwierdzić, że na pewno, Rada Miejska zatwierdzała sprawozdania 
w formie uchwał. Tak to jest, że przyzwyczajenie jest drugą naturą człowieka 
i zwyczaj może pewien nastąpił, a zwyczaj jest również źródłem prawa. Skoro nie 
mieliśmy bezpośrednio doprecyzowane w Statucie, że organem zatwierdzającym 
sprawozdanie finansowe jest Rada Miasta sądzę, że dotychczasowa praktyka była 
tak i taka interpretacja występowała, że skoro na podstawie §2 Statutu „Rada 
Miejska w Pyrzycach jest organizatorem domu kultury i sprawuje kontrolę oraz 
nadzór nad jego działalnością.”  to Rada powinna zatwierdzać te sprawozdania, ale 
skoro jest inna interpretacja to niech ona pozostanie. Nam pozostało w takim 
układzie tylko zapoznać się ze sprawozdaniem finansowym,  ewentualnie zaprosić 
Dyrektorów i porozmawiać o ważnych sprawach związanych z finansowaniem 
jednostek, z kłopotami itd. Kończąc powiem tak, że od 2007 r. do 2015 r. Rada 
zatwierdzała w formie uchwał sprawozdania i organy nadzoru nie stwierdzały 
nieważności. W związku z powyższym, gdyby tak stało się w tym roku pewnie i tym 
razem nie stwierdzono by nieważności uchwały. Stało się inaczej, jeżeli moja 
wypowiedź z poprzedniej sesji była zbyt ostra, to ja chciałem Państwa przeprosić, 
nikogo nie chciałem urazić, ale czasami człowiek pod wpływem jakiś różnych 
działań, bodźców zewnętrznych może powiedzieć nie to, co chce. Nie było moją 
intencją, aby kogokolwiek posądzać o lekceważenie, o zaniedbywanie czegokolwiek, 
ja z natury tylko jako radny chciałbym, mógł pracować w sposób bardziej istotny. 
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Natomiast zapoznała się komisja ze sprawozdaniem finansowym to trochę mniej 
istotne. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Jest obecna obsługa prawna w postaci Pana 
Mecenasa i zaproponowali nam takie rozwiązanie i my takie rozwiązanie 
przyjęliśmy. Jest to sprawa myślę, że zamknięta, jeżeli chodzi o ten temat, niemniej 
jednak to jakby drugie dno tej całej sytuacji, ale już Pan to wyjaśnił, więc ja nie będę 
tego komentował, chodzi o sam fakt nieprzedstawienia tego sprawozdania przez 
jednostkę Urzędu Miejskiego, a ono jednak było, jednak Radni mieli możliwość 
zapoznać się z tym, a kwestia, czy zapoznajemy się i przyjmujemy, czy robi to 
Burmistrz zarządzeniem, jest tu jakby sporem między prawnikami, z punktu 
widzenia Rady nie aż tak istotnym. 
 
Radny Mariusz Majak – Myślę, nawet, że nie jest to sporem, tylko jakimiś 
odmiennymi stanowiskami, bo taką i taką droga można pójść, przynajmniej w mojej 
ocenie. Natomiast na przyszłość może warto dopisać, gdzieś przy okazji zmiany 
statutów konkretny zapis: „sprawozdanie finansowe przyjmuje zarządzeniem 
burmistrz”. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Prawdopodobnie ma Pan rację, pracownicy 
biura kontaktowali się z nadzorem wojewody i oni wskazali również, że różne 
gminy stosują różne rozwiązania i oni w żaden sposób nie uznają nieważności takich  
uchwał, więc sprawa jest może do dopracowania w statutach jednostek. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 
Do punktu 9 porządku 

Sprawozdanie finansowe za 2015 r. Pyrzyckiej Biblioteki 
Publicznej (Druk Nr 255/16). 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Myślę, że wprowadzenie jest jednakowe do 
jednego i do drugiego sprawozdania. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 29 do protokołu, 
 
Radny Mariusz Majak – Do tej pory mówiliśmy o procedurach, natomiast nic nie 
powiedzieliśmy o merytoryce. Myślę, że bardzo dobrą praktyką jest spotykanie się 
Radnych z Dyrektorami na komisjach, dyskutowanie o istotnych sprawach jednostek 
kultury, rozmawianie również o problemach, wtedy radny ma większą wiedzę 
o działalności poszczególnych jednostek. Na Komisji Budżetu i Rolnictwa 
dyskutowaliśmy, pytaliśmy Panią Dyrektor biblioteki o różne punkty określone 
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w sprawozdaniu. Również dyskutowaliśmy o sprawozdaniu Pyrzyckiego Domu 
Kultury i myślę, że ta dyskusja przybliżyła nam bardzo, albo w pewnym stopniu 
problemy i sytuację finansową poszczególnych jednostek. Myślę, że w przyszłych 
latach również będziemy stosować taką praktykę, oprócz sprawozdań 
merytorycznych z działalności, czy z tej działalności kulturalnej, również będziemy 
rozmawiać na tematy finansowe. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 
Do punktu 10 porządku 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy 
na rok 2016 (Druk nr 244A/16). 
 
Projekt uchwały (Druk Nr 244A/16) stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.  
Projekt uchwały (Druk Nr 244/16) stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Projekt uchwały był bardzo szczegółowo 
omówiony na Komisji Budżetu jak również na Komisji Edukacji, jeżeli są jakieś 
pytania to proszę bardzo.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 33 do protokołu, 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na rok 2016 (Druk nr 244A/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała została podjęta. Uchwała Nr XXIII/215/16 stanowi załącznik Nr 34 do 
protokołu. 

 
Do punktu 11 porządku 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce (Druk Nr 245/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 35 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Druk uchwały ściśle związany ze 
zmianami do budżetu, w której zawarte są dwa projekty podpisanych umów na 
Giżyn i na Obromino, czyli ujęcia ich zgodnie z paragrafami w związku z tym, że są 
to środki unijne, jeżeli są pytania to bardzo proszę. 
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Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 37 do protokołu, 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce 
(Druk Nr 245/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała została podjęta. Uchwała Nr XXIII/216/16 stanowi załącznik Nr 38 do 
protokołu. 

 
Do punktu 12 porządku 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce do 
projektu partnerskiego pod nazwą: „Sieć Zachodniopomorska 
Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej – Ośrodek Wsparcia 
Ekonomii Społecznej dla regionu stargardzkiego, Ośrodek Wsparcia 
Ekonomii Społecznej dla regionu koszalińskiego, Ośrodek Wsparcia 
Ekonomii Społecznej dla regionu szczecińskiego,   Ośrodek Wsparcia 
Ekonomii Społecznej dla regionu szczecineckiego” w ramach 
regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego na lata 2014 – 2020, Priorytet VII Włączenie 
społeczne, Działania 7.3 „Wsparcie dla utworzenia i/lub 
funkcjonowania (w tym wzmocnienia potencjału) instytucji 
wspierających ekonomię społeczną zgodnie z Krajowym Programem 
Rozwoju Ekonomii Społecznej” (Druk Nr 243/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 39 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy przystąpienia Gminy 
Pyrzyce do projektu partnerskiego pod nazwą Sieć Zachodniopomorska Ośrodków 
Wsparcia Ekonomii Społecznej – Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej dla regionu 
stargardzkiego, koszalińskiego, szczecineckiego, szczecińskiego”. Jest to projekt, 
który jest kontynuacją projektu, który był realizowany na terenie naszej gminy przez 
okres 3-ch lat. Ten projekt dotyczy kolejnych następnych 3-ch lat, budżet projektu dla 
Gminy Pyrzyce wynosi 430.620 zł, nie ma tutaj wkładu własnego Gminy Pyrzyce. 
Projekt ten dotyczy wsparcia dla podmiotów ekonomii społecznej i środowisk 
lokalnych, będą odbywały się wszelkiego rodzaju warsztaty, wyjazdy studyjne, jak 
również konferencje związane z ekonomią społeczną, wparciem osób zagrożonych 
wykluczeniem społecznym. Jak również projekt ma wpłynąć na zwiększenie 
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inicjatyw obywatelskich, społecznych i przedsiębiorczych, i dzięki temu może na 
terenie naszej gminy powstaną nowe miejsca pracy. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 40 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 41 do protokołu, 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce do projektu partnerskiego pod nazwą: „Sieć 
Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej – Ośrodek Wsparcia 
Ekonomii Społecznej dla regionu stargardzkiego, Ośrodek Wsparcia Ekonomii 
Społecznej dla regionu koszalińskiego, Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej dla 
regionu szczecińskiego,   Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej dla regionu 
szczecineckiego” w ramach regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego na lata 2014 – 2020, Priorytet VII Włączenie społeczne, 
Działania 7.3 „Wsparcie dla utworzenia i/lub funkcjonowania (w tym wzmocnienia 
potencjału) instytucji wspierających ekonomię społeczną zgodnie z Krajowym 
Programem Rozwoju Ekonomii Społecznej” (Druk Nr 243/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/217/16 stanowi załącznik Nr 42 do protokołu. 
 

Do punktu 13 porządku 
Projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy najmu 

powierzchni strychowej mieszczącej się w budynku Urzędu 
Miejskiego w Pyrzycach, stanowiącej własność Gminy (Druk Nr 
246/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 43 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Projekt uchwały dotyczy zawarcia kolejnej 
umowy na okres 3-ch lat, na najem powierzchni strychowej, dotyczy to 
posadowienia masztu antenowego, najemcą jest Komenda Wojewódzka Policji 
w Szczecinie 
 

Opinia stałej komisji Rady: 
- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia stanowi załącznik Nr 44 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji.  
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy najmu powierzchni strychowej 
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mieszczącej się w budynku Urzędu Miejskiego w Pyrzycach, stanowiącej własność 
Gminy (Druk Nr 246/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/218/16 stanowi załącznik Nr 45 do protokołu. 
 

Do punktu 14 porządku 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości oznaczonej jako działka nr 16/46 położonej w obrębie 6 
miasta Pyrzyce (Druk Nr 247/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 46 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy komunalizacji budynku 
dawnego dworca Polskich Kolei Państwowych, czyli budynku przy ul. Dworcowej, 
o którym mówiłam, że przeznaczamy go na mieszkania socjalne. W związku z tym, 
że wcześniej jego przeznaczenie dotyczyło sprzedaży, a teraz jego przeznaczenie 
dotyczy lokali socjalnych. Występujemy o komunalizację tego budynku, żeby stał się 
on naszym mieniem, nieodpłatne nabycie na własność Gminy Pyrzyce, a do tego 
momentu jesteśmy właścicielem na prawach wieczystego użytkowania tej 
nieruchomości, tego gruntu. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia stanowi załącznik Nr 47 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oznaczonej jako działka nr 
16/46 położonej w obrębie 6 miasta Pyrzyce (Druk Nr 247/15). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/219/16 stanowi załącznik Nr 48 do protokołu. 
 

Do punktu 15 porządku 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od 

Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawie prawa użytkowania 
wieczystego działki nr 16/45 obręb 6 miasta Pyrzyce (Druk Nr 252/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 49 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy przejęcia nieodpłatnie 
od Polskich Kolei Państwowych części drogi ul. Dworcowej, która łączy się z naszą 
drogą, jak również z drogą powiatową, jest to odcinek od rampy na ul. Dworcowej 
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do końca ulicy powiatowej ul. Kościuszki.  Już taka uchwała była podejmowana 
i była wyrażona zgodna na nieodpłatne przejęcie od Polskich Kolei państwowych, 
ale w związku z tym, że wcześniej ta nieruchomość została uznana za nieruchomość 
niezabudowaną, ale po analizie przez notariusza jest wskazanie, że należy to ująć 
jako nieruchomość zabudowaną, ponieważ są tam słupy i kostka brukowa  
w związku z  tym musimy dokonać zmiany tej uchwały i przyjąć ją jako 
nieruchomość zabudowaną i dopiero wtedy będziemy mogli wystąpić o nieodpłatne 
przejęcie tej drogi. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia stanowi załącznik Nr 50 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Polskich Kolei Państwowych S.A. 
w Warszawie prawa użytkowania wieczystego działki nr 16/45 obręb 6 miasta 
Pyrzyce (Druk Nr 252/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/220/16 stanowi załącznik Nr 51 do protokołu. 

 
Do punktu 16 porządku 

Projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnych umów dzierżawy 
i najmu nieruchomości  stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 248/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 52 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – W uchwale wskazani są kolejni 
dzierżawcy pawilonów handlowych, ogródków, jak również garaży, którzy chcą 
w dalszym ciągu kontynuować umowy dzierżawy i najmu. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 53 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zawarcia kolejnych umów dzierżawy i najmu nieruchomości  
stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 248/15). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/221/16 stanowi załącznik Nr 54 do protokołu. 
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Do punktu 17 porządku 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na 

okres 6 lat kolejnej umowy dzierżawy lokalu użytkowego o pow. 
310,95 m2 , położonego w budynku Szkoły Podstawowej z Oddziałami 
Integracyjnymi im. Leonida Teligi w Pyrzycach, położonego na działce 
nr 10/5 w obrębu 0010 miasta Pyrzyce, na rzecz firmy P.H.U. PRESTO 
Grzegorz Sołoducha z przeznaczeniem na prowadzenie działalności 
gospodarczej (Druk Nr 249/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 55 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jak Państwo Radni pewnie pamiętacie, 
uchwała taka była już podejmowana i była wyrażona zgoda na przyjęcie takiej 
uchwały, jednak po kolejnej analizie prawnej uznaliśmy, że należy z tej zgody na 
umowę dzierżawy wyłączyć jadalnię w kuchni, po to, że jeżeli będzie ogłoszony 
przetarg na żywienie dzieci w szkole, to nie wiemy kto może wygrać i w przypadku, 
kiedy będzie ta jadalnia oddana w dzierżawę to nie będzie miejsca, w którym można 
byłoby udostępnić miejsce na stołówkę. W związku z tym uchylamy poprzednią 
uchwałę i w tej uchwale ta dzierżawa dotyczy tylko kuchni, a jadalnia jest wyłączona 
z tej dzierżawy na okres sześciu lat i pozostaje w szkole. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia stanowi załącznik Nr 56 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na okres 6 lat kolejnej umowy dzierżawy 
lokalu użytkowego o pow. 310,95m2 , położonego w budynku Szkoły Podstawowej 
z Oddziałami Integracyjnymi im. Leonida Teligi w Pyrzycach, położonego na działce 
nr 10/5 w obrębu 0010 miasta Pyrzyce, na rzecz firmy P.H.U. PRESTO Grzegorz 
Sołoducha z przeznaczeniem na prowadzenie działalności gospodarczej (Druk Nr 
249/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/222/16 stanowi załącznik Nr 57 do protokołu. 

 
Do punktu 18 porządku 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia stawek opłat za 
korzystanie z cmentarza komunalnego w Pyrzycach (Druk Nr 250/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 58 do protokołu.  
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy kolejnej aktualizacji 
stawek opłat za korzystanie z cmentarza komunalnego w Pyrzycach i w tej uchwale 
zmieniamy zapisy: w punkcie 5, gdzie skreśla się słowa „Opłata za umieszczenie 
szczątków w grobie ziemnym lub murowanych”, a wprowadza się „Opłata za 
dochowanie następnej osoby lub umieszczenie szczątków w grobie ziemnym lub 
murowanym”, w punkcie 13 skreśla się słowa „Opłata za nadzór nad robotami”, 
a wprowadza się „Opłata za nadzór zarządcy cmentarza nad pracami 
kamieniarskimi”. 
 

Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 59 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 60 do protokołu, 

          
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia stawek opłat za korzystanie z cmentarza komunalnego 
w Pyrzycach (Druk Nr 250/16). 

 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 12, przeciw - 1, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/223/16 stanowi załącznik Nr 61 do protokołu. 
 

Do punktu 19 porządku 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Cmentarzy 

Komunalnych w miejscowościach: Pyrzyce, Ryszewko, Ryszewo, 
Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, Pstrowice, 
Mielęcin, Mechowo, Giżyn (Druk Nr 251/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 62 do protokołu.  
Autopoprawka do załącznika projektu uchwały stanowi załącznik Nr 63 do 
protokołu. 
 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy wprowadzenia 
Regulaminu Cmentarzy Komunalnych w miejscowościach: Pyrzyce, Ryszewko, 
Ryszewo, Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, Pstrowice, Mielęcin, 
Mechowo, Giżyn, która uchyla poprzedni regulamin, który został wprowadzony 
w tym roku. Na wspólnej komisji, która odbyła się po wcześniejszych już 
rozmowach na temat ujednolicenia i wprowadzania jeszcze zmian do regulaminu, 
które pojawiały się na spotkaniach z zarządcą, jak również z przedsiębiorcami 
i z mieszkańcami. Na wspólnej Komisji Edukacji, Bezpieczeństwa jak również 
Budżetu omówiliśmy te wszystkie zmiany, które zostały wprowadzone i regulamin 
został ujednolicony w związku z tym wprowadzamy nowy Regulaminu Cmentarzy 
Komunalnych w tych miejscowościach, który jest załącznikiem do tej uchwały. 
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Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 64 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 65 do protokołu, 

          
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Regulaminu Cmentarzy Komunalnych w miejscowościach: 
Pyrzyce, Ryszewko, Ryszewo, Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, 
Pstrowice, Mielęcin, Mechowo, Giżyn (Druk Nr 251/16). 

  
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 12, przeciw - 1, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/224/16 stanowi załącznik Nr 66 do protokołu. 
 

Do punktu 20 porządku 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia stawek opłat za 

korzystanie z cmentarzy komunalnych w miejscowościach: Ryszewko, 
Ryszewo, Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, 
Pstrowice, Mielęcin, Mechowo, Giżyn (Druk Nr 256/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 67 do protokołu.  
 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – W tej uchwale podobnie jak w uchwale 
dotyczącej cmentarza komunalnego wprowadza się zmiany: punkcie 5, gdzie skreśla 
się słowa „Opłata za umieszczenie szczątków w grobie ziemnym lub murowanych”, 
a wprowadza się „Opłata za dochowanie następnej osoby lub umieszczenie 
szczątków w grobie ziemnym lub murowanym”, w punkcie 13 skreśla się słowa 
„Opłata za nadzór nad robotami”, a wprowadza się „Opłata za nadzór zarządcy 
cmentarza nad pracami kamieniarskimi”. Również w punkcie 17 wprowadzamy 
datę „Jednorazowej opłaty za grób lub grobowiec już istniejący na okres 20 lat płatna 
najpóźniej do dnia 15 grudnia 2016 r.” 
 

Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 68 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 69 do protokołu, 

          
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia stawek opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych 
w miejscowościach: Ryszewko, Ryszewo, Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, 
Brzesko, Letnin, Pstrowice, Mielęcin, Mechowo, Giżyn (Druk Nr 256/16). 
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 12, przeciw - 1, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/225/16 stanowi załącznik Nr 70 do protokołu. 

 
Do punktu 21 porządku 

Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
publicznego transportu zbiorowego, dla których organizatorem jest 
Gmina Pyrzyce (Druk Nr 253/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 71 do protokołu.  
 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zgodnie z podjętą uchwałą miesiąc 
wcześniej o przystąpieniu gminy do organizacji gminnych przewozów pasażerskich 
w publicznym transporcie zbiorowym, uchwała ta ma na celu wprowadzenie linii 
komunikacyjnych publicznego transportu zbiorowego, dla którego organizatorem 
jest Gmina Pyrzyce. Są tu wyznaczone linie, które nie pokrywają się z liniami 
powiatowymi, jak również liniami wojewódzkimi, ta ilość tych linii 
komunikacyjnych wyniesie 49945 tyś. km. 
 

Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 72 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 73 do protokołu, 

          
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu zbiorowego, 
dla których organizatorem jest Gmina Pyrzyce (Druk Nr 253/16). 

 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/226/16 stanowi załącznik Nr 74 do protokołu. 
 

Do punktu 22 porządku 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce jako 

partnera do realizacji zadania pn. „Centrum Aktywności” (Druk Nr 
257/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 75 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy przystąpienia Gminy 
Pyrzyce jako partnera do realizacji „Centrum Aktywności”. Zadanie to dotyczy 
programu na rzecz aktywności osób starszych i wkład Gminy finansowy jest 
w wysokości 10.676 zł i środki te będą pokrywane ze środków bieżących. Będzie ono 
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realizowane przez Lokalną Grupę Działania Ziemia Pyrzycka, jak również 
Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku i Gminę Pyrzyce. 
 

Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 76 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 77 do protokołu, 

          
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce jako partnera do realizacji zadania pn. 
„Centrum Aktywności” (Druk Nr 257/16). 

 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/227/16 stanowi załącznik Nr 78 do protokołu. 
 

Do punktu 23 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady 
w Pyrzycach (Druk Nr 258/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 79 do protokołu.  
 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy wprowadzenia nowego 
Statutu powołania Młodzieżowej Rady w Pyrzycach. Poprzedni Statut był 
opracowany 15 lat temu, bardzo dużo od tego czasu się zmieniło i po mojej 
rozmowie z Przewodniczącym Młodzieżowej Rady naszej pyrzyckiej, ustaliliśmy, że 
to co do tej pory jest i funkcjonuje nie sprawdza się w związku z tym została 
zaproponowana zmiana Statutu, która będzie obejmowała w szczególności 
najważniejsze punkty. Chciałabym powiedzieć, że z 25 radnych będzie 15 radnych, 
nie będzie uczniów ze szkoły podstawowej Nr 2, będą to szkoły gimnazjalne i szkoły 
średnie i do Młodzieżowej Rady odbędą się wybory w szkołach. Ten projekt statutu 
został przygotowany przez przedstawicieli obecnej Młodzieżowej Rady, której 
kadencja się już kończy, wybory odbędą się we wrześniu w związku z tym bardzo 
zależy nam na tym, żeby teraz wprowadzić ten statut, który jeszcze musi się 
uprawomocnić w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego, 
a to też trochę potrwa. Jeżeli nie będzie żadnych nieprawidłowości, to wybory do 
nowej Młodzieżowej Rady będziemy mogli przeprowadzić na podstawie nowego 
Statutu i nowych przepisów. 
 

Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 80 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 81 do protokołu, 
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Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie powołania Młodzieżowej Rady w Pyrzycach (Druk Nr 258/16). 

 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/228/16 stanowi załącznik Nr 82 do protokołu. 
 

Do punktu 24 porządku 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce – 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Pyrzycach do projektu partnerskiego 
pod nazwą „Pakty zatrudnieniowe w Polsce” w ramach Programu 
Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój współfinansowanego 
z Europejskiego Funduszu Społecznego. Priorytet IV. Innowacje 
społeczne i współpraca ponadnarodowa, Działanie 4.3 Współpraca 
ponadnarodowa (Druk Nr 259/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 83 do protokołu.  
 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jest to kolejny miękki wniosek dotyczący 
aktywizacji osób bezrobotnych. Wniosek, do którego Gmina Pyrzyce przystępuje 
z polską Fundacją Talent Promocja Postęp jak również Fundacją niemiecką. Jeżeli 
chodzi tutaj o wkład własny Gminy Pyrzyc, nie ma tutaj żadnego wkładu własnego 
Gmina Pyrzyce. Będzie to skierowane do osób bezrobotnych 50 plus, będą 
zaproszone do współpracy wszystkie instytucje, które działają w Polsce na rzecz 
osób bezrobotnych, aktywizacji tych osób, jak również instytucje działające na terenie 
Gminy Pyrzyce po to, żeby wypracować pakty zatrudnieniowe dla osób w wieku 
powyżej 50 plus i będzie to skierowane dla naszych mieszkańców Gminy Pyrzyce. 
 

Opinia stałej komisji Rady: 
- K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 84 do protokołu. 

          
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce – Ośrodka Pomocy Społecznej w Pyrzycach 
do projektu partnerskiego pod nazwą „Pakty zatrudnieniowe w Polsce” w ramach 
Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój współfinansowanego 
z Europejskiego Funduszu Społecznego. Priorytet IV. Innowacje społeczne 
i współpraca ponadnarodowa, Działanie 4.3 Współpraca ponadnarodowa (Druk Nr 
259/16). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/229/16 stanowi załącznik Nr 85 do protokołu. 
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Do punktu 25 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr 
VI/40/15 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 marca 2015 r. w sprawie 
poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego – należnego od 
osób fizycznych w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso (Druk Nr 260/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 86 do protokołu.  
 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zmiana załącznika do tej uchwały dotyczy 
wyboru nowego Sołtysa, czyli Pani Eweliny Kowalczyk w Pyrzycach, która będzie 
inkasentem, jeżeli chodzi o Sołectwo Pyrzyce. 
 

Opinia stałej komisji Rady: 
- K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 87 do protokołu. 

          
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr VI/40/15 Rady Miejskiej w Pyrzycach 
z dnia 26 marca 2015 r. w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego 
i leśnego – należnego od osób fizycznych w drodze inkasa, określenia inkasentów 
i wysokości wynagrodzenia za inkaso (Druk Nr 260/16). 

 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIII/230/16 stanowi załącznik Nr 88 do protokołu. 

 
Do punktu 26 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad 
przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla 
sołtysów z Gminy Pyrzyce (Druk Nr 261/16),  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 89 do protokołu.  
 
Radny Mirosław Wyrodek – Odczytał projekt uchwały. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Uchwałę Pan kolega nam odczytał, ale jest brak 
uzasadnienia, to jest pierwsza rzecz, nie ma jak się do tego odnieść. Druga rzecz to 
poprosiłam koleżanki z biura rady o projekt uchwały ten, który miałby być 
uchylony, poprosiłam o Statut sołectw, ponieważ w tej uchwale wkradły się z mojej 
strony niejasności i taka niesprawiedliwość, odrobinę. Byłam za tym, żeby ten 
projekt uchwały był wprowadzony, dlatego chciałam, żeby odbyła się na ten temat 
dyskusja. W kuluarach rozmawialiśmy również z Sołtysami. Mam kilka pytań do 
wnioskodawców. W związku z tym, że opieramy nasze diety (Radnych i Sołtysów) 
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do tej pory porównując, czy ustalając stopę procentową maksymalnej diety 
przysługującej radnym w miejscowościach od 15.000 do 100.000 mieszkańców 
i akurat w przypadku Sołtysów to było wtedy 7%, chciałbym wiedzieć, z czego 
wynika kwota 250 zł, na jakiej podstawie została ustalona? Po drugie: §2 pkt 2 jest 
informacja, że „W przypadku, gdy sołtys nie może pełnić swoich obowiązków przez 
okres co najmniej jednego miesiąca, dieta za ten okres nie będzie wypłacana.”  
Zarówno Statuty, jak i poprzednia uchwała mówiła o tym, że w przypadku 
nieobecności sołtysa, jego funkcję i jego obowiązki przejmuje zastępca bądź członek 
rady i taki też ma prawo i obowiązek uczestniczyć w sesjach pod nieobecność 
i zastępować go w miejscowości. Takie praktyki są, bo w swoim doświadczeniu 
sołtysa na własnym przypadku i na przypadku kilku, nawet banalny przykład 
wyjazd za granicę na 6 tygodni do pracy, każdy ma do tego prawo, w to miejsce 
zastępca jest zobowiązany do przyjmowania wniosków, skarg, uchwał 
i prowadzenia spraw przez sołtysa, zarówno może, bądź ma obowiązek (nikt go do 
tego nie zmusi), ale może i za to wypłacana jest dieta wtedy członkowi rady. Taki 
zapis w tym momencie jakby wyklucza to, co jest wpisane w poprzedniej uchwale 
uprawnia Sołtysa (lub jego Zastępcę w razie dłuższej nieobecności sołtysa) tego tutaj 
brakuje. Również chciałabym odnieść się do podróży służbowej, co należy przez nią 
rozumieć, czy podróż służbowa to jest podróż zlecana przez Radę Sołecką, 
mieszkańców, czy podróż służbowa to jest podróż zlecana przez burmistrza, bo to 
jest ważne i kto tą delegację służbową będzie podpisywał Sołtysom? Z mojego 
punktu widzenia myślę, że wprowadzanie tak na biegu, szkoda, że na komisjach nie 
mieliśmy szansy o tym porozmawiać. Jeszcze jedna rzecz, że uchwałę wprowadza się 
od dnia 1 lipca. W związku z tym ja nie byłabym za tym, żeby robić  takie zmiany 
w środku budżetu, dlatego jeśli wnioskodawcy będą się przy tym upierać to należy 
wskazać skąd wziąć, bo to będzie bez mała (przynajmniej tutaj wyliczyłam) 20.000 zł 
w ciągu roku, więc mamy pół roku to jest 10.000 zł kwota nieduża, ale jednak trzeba 
ją w tym budżecie znaleźć. Wnioskowałaby też, żeby jakiekolwiek zmiany tego typu 
zaplanować od 1 stycznia 2017 r.. Tutaj na ten temat z Sołtysami również 
rozmawialiśmy i tez swoje argumenty podnieśli, także tyle pytań na początek. 
W związku z tymi wątpliwościami sugerowałabym, żebyśmy podjęli taką uchwałę, 
ale żebyśmy jej dzisiaj nie podejmowali, usiedli do niej na spokojnie  we wrześniu, 
czy w październiku i od 1 stycznia wprowadzili ją z naniesionymi poprawkami, żeby  
one niebyły rożne od uchwał, różne od statutów sołectw. 
 
Radny Mirosław Wyrodek – Tutaj odpowiem Pani Radnej może w ten sposób, 
owszem pewne braki, tak jak tutaj zauważyła koleżanka Radna, jeżeli chodzi o tego 
zastępcę sołtysa to jest racja, przyznaję, bo ta uchwała miała na celu sprowokowanie 
dyskusji na ten temat. Jeżeli chodzi o te 250 zł tej stawki ryczałtowej, ja rozmawiając 
z Sołtysami, zresztą koleżanka Radna była sama sołtysem i wie dobrze jak to 
wygląda, i te koszty, które oni ponoszą nie pokrywa obecna uchwała. Myślę, że te 
250 zł, taką propozycję rzucili, że to byłaby dla nich kwota zadawalająca, dlatego 
tutaj przychyliłem się do ich prośby. Myślę, że tak samo koleżanka Radna jako była 
sołtyska wie jak to wygląda. 
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Co do pytania związanego ze zwrotem kosztów, oczywiście tylko na taką podróż 
służbową może wysłać Pani Burmistrz nie Rada Sołecka, to też tutaj należałoby 
dopracować i resztę doprecyzować.  
Co do daty wprowadzenia to nawet rozmawiałem z Panem Mecenasem, że to nawet 
dobry pomysł, że ta dyskusja sprowokowana, ale można byłoby popracować nad 
tym i wprowadzić od 1 stycznia 2017r. Tutaj ta uchwała przede wszystkim ma na 
celu sprowokowanie dyskusji na temat tych diet.  
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Może za szybko, być może ktoś jeszcze chciał 
zabrać głos, ale jeżeli wnioskodawcy przypasowują się do złożonych przeze mnie 
poprawek, do wniosku to złożę formalny wniosek o nieprocedowaniu w tej chwili, 
o przełożeniu dyskusji  i projektu uchwały na wrzesień, tak żebyśmy mogli to 
przepracować na komisjach, spokojnie przygotować się formalnie do projektu 
uchwały, żebyśmy nie musieli do niego wracać, żeby go doprecyzować w tych 
punktach wskazanych i być może po drodze pojawią się jeszcze inne, doprecyzować, 
uszczegółowić. Nie, żeby odejść od tematu tylko, żeby to przesunąć, żeby ta uchwała 
była doprecyzowana, żeby nie było szkody ani dla sołtysów, ani dla budżetu. Żeby 
to zaplanować na przyszły rok i wtedy planując budżet na rok 2017 uwzględnimy tą 
podwyżkę w przyszłym roku. W związku z tym składam formalny wniosek i proszę 
o przegłosowanie. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chciałabym się zwrócić z prośbą, że jeżeli 
będą takie projekty uchwał dotyczące środków finansowych w trakcie roku 
budżetowego, żeby jednocześnie do nich dołączyć zmiany do budżetu, skąd Radni, 
osoby, które podpisały widzą te zmiany do budżetu, bo należy to ująć. Sam wniosek 
wprowadzeni nie kończy jeszcze, bo musimy na to znaleźć jeszcze środki, więc jeżeli 
jest taka propozycja to też proszę o wprowadzanie od razu zmian do budżetu.  
       
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie wniosek 
o wyprowadzenie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla 
sołtysów z Gminy Pyrzyce i przeniesienie go na miesiąc wrzesień.  

 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 12, przeciw - 1, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady i Rada powróci do niego w miesiącu wrześniu. 
 

Do punktu 27 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zapytania Radnego Majaka: 

1) Jakie jest stanowisko Burmistrza w sprawie konieczności przebudowy 
kanalizacji miejskiej, aby ścieki z sieci miejskiej kanalizacyjnej nie przedostały 
się przy najmniejszych nawet opadach. Oczywiście moje stanowisko jest takie, 
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że należałoby taką inwestycję przeprowadzić, ale jest to (jak Pan Radny 
doskonale wie) uzależnione od środków finansowych, których na ten moment 
na taką przebudowę nie ma. Jesteśmy w stałym kontakcie z Panem Prezesem 
i spółką, która to monitoruje, należy to do ich obowiązków. Jeszcze 
wcześniejsze było pytanie, kto z ramienia Gminy ma nadzór, nadzór ma Pan 
Andrzej Ogrodowicz i odbędzie się wspólne spotkanie pracowników i Pana 
Prezesa, ale z tego co wiem po ostatniej Radzie Nadzorczej nie ma możliwości 
finansowych na wykonanie takiego zadania, jednakże może drugi rok 
przyniesie jeszcze dodatkowe możliwości po wykonanych dokumentacjach, 
o których Pan Prezes mówił na poprzedniej sesji w związku z  tym jak 
najbardziej powinniśmy dążyć do wykonania tej kanalizacji, ale jest to zależne 
od środków finansowych. 

2) Czy jest możliwe, aby doprowadzić przy pomocy Straży Miejskiej do lepszej 
estetyki miasta, chodzi o drogi, pasy drogowe, powiatowe, wojewódzkie 
i jeszcze w niedzielę 19 czerwca przy ul. 1-go Maja i Bogusława rosły chwasty 
w wysokości kilkudziesięciu centymetrów. Tak, oczywiście rosły i to wszyscy 
widzieliśmy, ja również i ta estetyka miasta też jest zależna od środków 
finansowych, które posiadają wszyscy zarządcy, czyli my jako Gmina, Zarząd 
Dróg Powiatowych i Zarząd Dróg Wojewódzkich. Jeżeli chodzi o Zarząd Dróg 
Wojewódzkich to środki, jakie zostały przewidziane na koszenie w tym roku, 
to jest tylko 4 razy w całym okresie letnim. Pan Prezes PPK, które wykonuje tą 
usługę myślę, że to potwierdzi. Strażnicy, jak również ja sama wielokrotnie 
kontaktuję się z Zarządem Dróg Wojewódzkich i to, co było ostatnio, czyli 
było to przeciągnięcie do folkloru, bo każdy z nas ma tak ograniczoną ilość 
tych środków, że staramy się, żeby przez ten okres, kiedy trawa tak strasznie 
mocno rośnie i jest ciepło, pewnie nas to nie usprawiedliwia, ale z pustego 
i Salomon nie naleje i nie mamy tych środków, więc tak zostało skoszone 
przed samym folklorem. Po naszych rozmowach i pismach Straży Miejskiej, 
którzy cały czas takie pisma kierują do wszystkich zarządców, rozmawiają, 
również do osób prywatnych i takie podejmowane są działania, tak jak 
mówię, wszystko w zależności od środków. Mogę tutaj tylko wypowiedzieć 
się o Zarządzie Dróg Wojewódzkich, gdzie ostatnio była rozmowa na ten 
temat z Panem Kierownikiem, jeżeli tych środków zostanie im trochę więcej to 
też będą się starali, żeby pomimo tych 4-ch, bo tak też w przetargu, czy 
w zapytaniu ofertowym (Pan Prezes może potwierdzić) jest ustalone może 
uda się wykonać więcej i też robimy to własnymi środkami, pomimo że 
w niektórych momentach nie powinniśmy, bo nie są to nasze tereny, ale żeby 
miasto wyglądało w miarę czysto staramy się. Tak samo jest również 
z Zarządem Dróg Powiatowych, gdzie również wykonujemy telefony, ja 
również sama osobiście i też nie możemy za to ukarać. W związku z tą 
interpelację jeszcze raz wystąpimy do zarządcy powiatowego, jak również 
wojewódzkiego, że pomimo naszej, myślę, że dobrej współpracy z jednym 
i drugim zarządcom, niestety te oczekiwania są niespełnione. Myślę, że nie 
jesteśmy w stanie wiele oczekiwać,  bo takie środki są przeznaczone. Może tą 
sytuacje rozwiązać rok następny, jeżeli chodzi o Zarząd Dróg Wojewódzkich, 
bo tak jak, mówiła, rozmawialiśmy już na ten temat i takie pytanie padło,  
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wystąpiłam o to, żeby środki, które są przyznane na utrzymanie czystości 
i porządku przez Zarząd Dróg Wojewódzkich były przekazane dla Gminy 
Pyrzyce, żeby to Gmina Pyrzyce mogła zlecić swojej spółce, czy poprzez 
swoich pracownikówa. Na pewno w związku z tymi środkami, które są też 
ograniczone, będzie nam to łatwiej wykonać i może będzie to wtedy bardziej 
widoczne. Takie działania są czynione przez Straż Miejską, jesteśmy w stałym 
kontakcie, współpracujemy, ale faktycznie wystąpimy i może po tej 
interpelacji to, coś zmieni więcej, pomimo naszych próśb i rozmów. 

3) Jeżeli chodzi o ul. Dworcową to tak jak odpowiadałam ostatnio, mamy tą 
wiedzę, tak jak Pani kierownik powiedziała, ja również to dalej potwierdzam, 
wykonawca i był przegląd całego odcinka wykonanych chodników. Były też 
uwagi, które muszą  i zasieje tą trawę, czyli to klepisko, o którym Pan 
powiedział, będzie to zasiane. Odbyło się spotkanie we wtorek w tym 
tygodniu, gdzie był wykonawca, był przegląd całego odcinka wykonanych 
chodników, były też uwagi, które muszą też wykonać, jeżeli chodzi o same 
chodniki,  ale w związku z tym, że wiemy, że będzie za chwilę kładziona 
nakładka na ul. Dworcowej, podjęliśmy wspólnie decyzję, że wykonawca nie 
posieje teraz tej trawy, pomimo że jest chętny, bo przy tej inwestycji kładzenia 
tej nakładki ta trwa pewnie będzie zdeptana i nie ma to teraz sensu, dlatego 
sami wspólnie przesunęliśmy i ta trawa będzie zasiana dopiero po wykonaniu 
inwestycji na ul. Dworcowej, ale na pewno wykonawca wykona to, bo ma 
takie zobowiązanie w umowie i w tym przeglądzie we wtorek też tak zostało 
to uzgodnione. 

 
Radny Mariusz Majak – Chciałbym prosić Panie Prezesie, żeby przykładać się do tej 
sytuacji związanej z przelewaniem ścieków do Siciny i chciałbym, żebyście Państwo 
mnie traktowali tutaj przy tej mojej uporczywości dążenia do doprowadzenie do 
lepszego stanu, tak jak traktuje się rodzica, który chce, żeby przed wycieczką 
sprawdzano autobus, czy jest sprawny. Chciałbym, żebyście mnie tak Państwo 
traktowali, żebyście nie traktowali mnie Państwo jak Donkichota, bo tak trochę 
odczuwam taka sytuację. To jest bardzo ważna rzecz, nikogo nie muszę 
przekonywać, a proszę mi wierzyć, że przy najmniejszych tylko opadach deszczu 
lecą ścieki komunalne do rzeki Siciny, a następnie do jeziora Pyrzyckiego. Nie jest 
prawdą, że przy większych opadach deszczu, nie wiem, co się dzieje, proszę się tym 
zająć. 
Jeśli chodzi o estetykę miasta to powiem, że skoro jest taka wykładnia, że tylko 4 
razy w roku może zarządca drogi posprzątać drogę, to trochę utrudnia to działalność 
strażnikom miejskim, bo każda osoba prywatna powie również, że 4 razy w roku 
posprząta chodnik przy jej posesji i tyle, więc myślę, że tu trzeba naciskać bardzo 
mocno. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ja tylko dodam, że to nie jest taka 
wykładnia, tylko są takie środki, które w przetargu zostały wskazane do tego 
zadania.  
Następne pytania Pan Wyrodek:  
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1) Czy zostały zatrudnione dodatkowe osoby w jednostkach podległych gminie? Mam tu 
na myśli OSiR, PDK i szkoły. Taka informacja zostanie udzielona Panu na 
piśmie, ale chciałabym, żeby Pan uzupełnił od kiedy i co to znaczy- 
dodatkowe? 

 
Radny Mirosław Wyrodek – Pani Burmistrz w takim wypadku może ja złożę 
zapytanie uzupełniające do tego pytania. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Dobrze. 

2) Ile osób zostało zwolnionych z urzędu gminy i jednostek podległych spowodowanych 
likwidacją stanowisk pracy oraz czy zostały wypłacone tym osobom trzymiesięczne 
odprawy? Również Panu przekażemy na piśmie. 

3) Ile do tej pory odbyło się spraw sądowych ze zwolnionymi pracownikami? Proszę 
podać również ile zostało zawartych ugód, a także podanie kwot wypłaconych 
odszkodowań z tego tytułu. Jak wiadomo, pieniądze przeznaczone na sądowe 
odszkodowania pochodzą z pieniędzy naszych podatników, którzy mają prawo o tym 
wiedzieć. Oczywiście pieniądze samorządu gminnego w większości są 
pieniędzmi podatników, więc jest to logiczne. Jeżeli chodzi o zwolnienia 
rozumiem, że pyta Pan o Urząd Miejski, czy Pan również o jednostki? 

 
Radny Mirosław Wyrodek – O Urząd Miejski. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – O Urząd Miejski, a jaki czas? 
 
Radny Mirosław Wyrodek – Jeżeli trzeba to również mogę doprecyzować i złożyć 
na piśmie. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – To niech Pan doprecyzuje, jeżeli chodzi 
o 2015 rok. 

4) Tak samo z pieniędzy naszych mieszkańców opłacane były i nadal są, wszystkie 
obsługi prawne i prawnicy, którzy zajmują się sprawami tych zwolnień. Proszę 
powiedzieć ile do tej pory na ten cel wydanych było pieniędzy i w jaki sposób zamierza 
uzupełnić Pani brakujące pieniądze w budżecie Gminy? Jak wszystko tak obsługa 
prawna kosztuje, niestety nie ma za darmo i to też jest ze środków budżetu 
i też Panu udzielę informacji ile. Ten okres też Pan uzupełni za jakiś czas. Jak 
mam zamiar uzupełnić- nie mam zamiaru uzupełnić, ponieważ są to zadania 
pracodawcy, który ma prawo podjąć decyzję odnośnie zwolnienia, rozstania 
się z pracownikiem z różnych przyczyn. Jest to kodeks pracy i nie obliguje to 
pracodawcy do uzupełniania tych pieniędzy w swoim budżecie, czy jest to 
Gmina, czy jest to firma prywatna, tak to wygląda. 

5) Czy nasi podatnicy mają podstawy do tego, aby obawiać się kolejnych kosztów 
związanych z następnymi sprawami sądowymi i kosztami obsługi prawnej? 
Chciałabym, żeby Pan mi wyjaśnił, co to znaczy, że mają podstawy do tego, 
aby się obawiać. 
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Radny Mirosław Wyrodek – Chodzi o to że możemy się spodziewać, że inni 
pracownicy, którzy zostali zwolnieni również będą podawali nas, Gminę, Burmistrza 
do sądu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Każdy zwolniony pracownik ma prawo 
wystąpić do sądu pracy. 

6) Co było przyczyną, że zmienił się system obsługi radnego Rady Miejskiej w Urzędzie 
Gminy? Od jakiegoś czasu, aby uzyskać odpowiedź, wymagane jest złożenie zapytania 
tylko w formie pisemnej. To też prosiłabym, żeby Pan dał przykład, wyjaśnił 
dokładnie o co chodzi  

 
Radny Mirosław Wyrodek – Przykładem jest sytuacja 29 czerwca kiedy to 
poszedłem do biura, gdzie urzęduje Pani Barbara Błażejewska i chciałem uzyskać 
informację dotyczącą sprawy, która się toczy w Ryszewie, chodzi o wycięcie drzewa. 
Pani Barbara powiedziała krótko, że muszę chwilę poczekać, wyszła z biura, wróciła 
z powrotem po kilku minutach i powiedziała mi, że jeżeli potrzebuję informację to 
muszę to złożyć na piśmie, abym dostał odpowiedź, ponieważ ona nie może mi 
udzielić żadnej informacji. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ta sprawa dotyczy osoby indywidualnej, 
osoby prywatnej i toczy się w tej sprawie postępowanie, nie mamy zgody na to od tej 
osoby prywatnej, żeby udzielać tych informacji. Może Pan oczywiście do tej osoby 
prywatnej wystąpić i ona wszystkich informacji Panu udzieli, ale jeżeli chce Pan tak 
szczegółowych informacji dotyczących postępowania, dotyczących osoby 
indywidualnej, prywatnej, to musi Pan wystąpić o tą informację na piśmie, ponieważ 
w innym przypadku możemy zostać posądzeni o to, że przekazujemy informacje, 
których ta osoba sobie nie życzy, żeby została przekazana gdzieś dalej. 
 
Radny Mirosław Wyrodek – Ta osoba zwróciła się do mnie, aby pomóc jej w tej 
sprawie. Wysłuchałem jej strony i chciałem zapytać się w wydziale, o co dokładnie 
chodzi, co jest przyczyną i uzyskałem taką, a nie inną odpowiedź z wydziału. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – A czy był Pan z tą osobą? Nie mógł tego 
stwierdzić pracownik, miał Pan pełnomocnictwo? Jeżeli będzie Pan miał 
pełnomocnictwo to tak. 
Odpowiedzi dla Pana Wrońskiego: 

1) Droga gminna prowadząca do zakładu Konstalbud. Czy zostały zakończone roboty 
na tej drodze i czy została sporządzona dokumentacja końcowa? Na tym odcinku 
drogi ułożyliśmy nakładkę asfaltową na istniejącej naszej drodze 
w granicach naszej działki, więc ja nie wiem o jakie dokumenty Pan 
dokładnie pyta, proszę uszczegółowić.  

2) Zbiorniki ppoż. na terenie wiejskim i w mieście, kiedy będą obkoszone zbiorniki 
i przygotowane do celów ppoż. proszę informację na piśmie. Tak jak Pan też 
powiedział, jest Pan Komendantem Ochotniczych Straży Pożarnych 
i wcześniej zajmował się Pan tym, tematem. Umowy, które były 
sporządzone nie były realizowane, ponieważ to Pan powinien w tamtych 
umowach zgłaszać, czy dany zbiornik został obkoszony, czy nie został. Jak 
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Pan dobrze pamięta i takie informacje raz wpływały, raz nie wpływały lub 
zbiorczo wpływały na początku roku, albo w jakimś tam momencie, że 
były, które nie były niczym potwierdzone.  W tym roku podjęliśmy 
decyzję z nowym pracownikiem, który się zajmuje i w związku też z tym, 
że wpływały do nas informacje, że niektórzy strażacy nie otrzymali 
środków, więc tłumaczyliśmy dlaczego tak jest. Przygotowaliśmy nowe 
umowy, w których ustaliliśmy, że to będzie protokół odbioru i będzie to 
z osobą, która będzie takich przeglądów dokonywała, nie będzie to 
Komendant. Takie umowy zostały podpisane z Obrominem 
i z Nowielinem, które w dalszym ciągu są czyszczone i obkaszane przez 
jednostki OSP i za te prace po przekazanym protokole, otrzymują środki 
finansowe. Następnie zbiorniki ppoż. w Brzesku, Pstrowicach, Mechowie, 
Turzu są obkaszane przez pracowników prac społecznie użytecznych i tak 
też to się odbywa. Są tutaj Panie Sołtys, z którymi się spotkaliśmy i takie 
informacje im zostały przekazane i tak też to się odbywa. Na naszym 
spotkaniu w Brzesko, nawet jak Pan też był i ja też w nim uczestniczyłam, 
sami strażacy ustalili, że oni, ja powiedziałam, że tak to będzie od tego rok, 
Pan też był świadkiem mojej informacji, którą przekazałam i też Pan 
potwierdził, że dobrze, strażacy się zgodzili i też uznali, że dobrze, że teraz 
tak będzie, ponieważ tam był problem z tym koszeniem. Niekoniecznie 
wszyscy chcą zajmować się tymi zbiornikami, a szczególnie koszeniem 
zbiorników ppoż., a basen ppoż. w Pyrzycach strażacy OSP Pyrzyce nie 
chcą dokonywać koszenia, ponieważ jest to duży teren i został zlecony do 
PPK, które takich obkoszeń dokonuje. Natomiast jeśli chodzi o przegląd, 
również odbył się w tym roku przegląd, jeżeli chodzi o wodę i tylko jest 
problem z jednym zbiornikiem w Turzu, gdzie takie przeglądy wcześniej 
Panie Komendancie niekoniecznie się odbywały, a takich informacji my 
nie mieliśmy. Po tym przeglądzie wiemy, że jest problem ze zbiornikiem 
w Turzu, gdzie jest wyciek tej wody i ten zbiornik nie powinien być 
zbiornikiem ppoż., jak dzisiaj już też wiemy, więc nie rozumiem Pana 
pytania – kiedy będą. 

 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, w takim razie prosiłbym, jak będzie Pani 
wracała do domu to proszę zwrócić uwagę na zbiornik ppoż. w Mechowie 
i w Brzesku, to po pierwsze. 
Po drugie: to nie tylko obkoszenie przynosi gotowość bojową, co dotyczy zbiornika, 
ale również konserwacja nasad, uzupełnienie wody itd. wiele czynników się z tym 
wiąże. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – A kiedy one ostatnio Panie Komendancie 
były konserwowane zanim my to przejęliśmy, a było to w rękach Pana i strażaków. 
 
Radny Jerzy Wroński – Cały czas były konserwowane nasady (Pani musiałaby 
najpierw wiedzieć, co to jest nasada) i woda była 2 lata temu dopuszczana 
w zbiorniku ppoż. w Brzesku, Pstrowicach i Mechowie. 
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – A powinna być co roku. 
 
Radny Jerzy Wroński – Na dzień dzisiejszy nie wiemy Pani Burmistrz, czy ta woda 
jest. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Wiemy, że jest, bo była sprawdzana. Jest 
obecny tu pracownik, który może Panu potwierdzić, ponieważ był. Jest Pan 
Komendantem i Pan taką wiedzę powinien posiadać. Takich kontroli nie było i te 
wszystkie sytuacje, jeżeli chodzi o zbiorniki ppoż. zostały w tym roku 
wyprostowane, nie ma nawet i nigdy nie było tabliczek przy żadnym z tych 
zbiorników, że jest to zbiornik ppoż., a też to powinno być i też Pan powinien o tym 
wiedzieć jako Komendant. 
 
Radny Jerzy Wroński – To znaczy, że co, że komendant ma zakupić tabliczki i tam 
powiesić, czy postawić? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – A uważa Pan, że nie, że każdy wie, że to 
jest zbiornik? Jak Pan wie to wszyscy wiedzą?  
 
Radny Jerzy Wroński – Walka z wiatrakami Pani Burmistrz. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – W tym przypadku, jeżeli chodzi o Pana to 
tak. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 28 porządku 
 Wolne wnioski. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Jako przewodnicząca Klubu Radnych „Pracujmy 
Razem” jestem zobowiązana poinformować, iż od dnia 29 czerwca skład Klubu 
powiększył się o jednego członka, jest nim Waldemar Lemiesz. 
 
Radny Mariusz Majak – W dniu 28 kwietnia 2016 r. złożyłem wniosek pisemny do 
Pani Burmistrz z pominięciem sesji, w którym wnosiłem o rozpatrzenie możliwości 
wykonania drogi przy ul. Ciepłowniczej, dostałem odpowiedź krótką, zwięzłą. 
Natomiast to jest część odpowiedzi, ponieważ w tym wniosku również prosiłem 
o wykonanie oświetlenia ulicy Ciepłowniczej od budynku nr 19 do posesji Sharman 
itd. i tu już odpowiedzi nie uzyskałem. Bardzo bym prosił pani Burmistrz 
o uzupełnienie i o uważniejsze czytanie wniosków. 

W dniu 28 kwietnia 2016 r. złożyłem pisemnie w sekretariacie wniosek 
radnego o umieszczenie w planie finansowym pewnego zadania inwestycyjnego na 
terenie Pyrzyc, na terenie osiedla przy ul. 1 Maja. Ten wniosek był złożony również 
z pominięciem obrad sesji i tu nie uzyskałem żadnej odpowiedzi.  
W związku z powyższym dzisiaj chciałbym złożyć wniosek, poprosić Wysoką Radę, 
aby Wysoka Rada przyjęła ten wniosek. Może przekażę Państwu wniosek obiegiem, 
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zrobiłem również dokumentację fotograficzną, zobaczycie Państwo, będzie może 
trochę łatwiej podjąć decyzję, a tym czasem może przeczytam wniosek: „Wnoszę 
o umieszczenie w planie inwestycyjnym Gminy Pyrzyce w 2017 r. zadania 
polegającego na budowie parkingu i przebudowie drogi osiedlowej położonej na 
działce nr 53 na osiedlu przy ul. 1 Maja w Pyrzycach od szczytów budynków nr 2, 4, 
6, 8 i 10.” (to są budynki od byłej Hawanki począwszy, a skończywszy na byłej 
księgarni, ostatnio był tam sklep mięsny, budynek w pobliżu ul. Barnima). 
„Uzasadnienie: 
Obecnie istniejąca droga zbudowana w latach sześćdziesiątych ubiegłego stulecia 
z betonowych elementów brukowych tzw. trylinki jest w znacznym stopniu zużyta 
i wymaga remontu. Przy drodze, z jednej strony znajdują się trzy zatoczki 
parkingowe, na ok. 10 miejsc łącznie oraz chodnik z drugiej strony, na którym 
notorycznie parkują samochody, co powoduje, że niemożliwym jest poruszanie się 
pieszych po chodniku. Zatoczki zaś są zbyt małe na obecnie użytkowane samochody. 
Obok zatoczek zaparkowane są samochody na zniszczonym już trawniku 
znajdującym się bezpośrednio przy drodze. W związku z powyższym wnoszę 
o przebudowę istniejącej drogi poprzez rezygnację z chodnika i wybudowanie w to 
miejsce parkingu oraz o dobudowanie przy drodze po stronie istniejących zatoczek 
parkingowych parkingu na całej długości drogi. Zasadnym jest przebudowanie 
istniejącej drogi chodnikiem i zatoczkami parkingowymi na pieszojezdnię. 
W załączeniu przedstawiam geodezyjną mapę zasadniczą działki gminnej nr 53 
w Pyrzycach z zaznaczoną w kolorze drogą i proponowanym parkingiem. 
Przebudowa tego miejsca jest konieczna ze względu na nieład związany 
z parkowaniem pojazdów na chodniku oraz na terenie zielonym i z pewnością 
przyczyni się do lepszego zagospodarowania przestrzeni publicznej na osiedlu przy 
ul. 1 Maja w Pyrzycach. W celu jak najszybszego przystąpienia do realizacji 
zamierzenia uprzejmie proszę o szacunkowe skosztorysowanie inwestycji przez 
pracowników wydziału właściwego dla inwestycji drogowych w Urzędzie Miejskim 
w Pyrzycach. Umożliwi to ewentualne decyzje o umieszczeniu zadania w budżecie 
Gminy Pyrzyce w 2017 r.” Wniosek stanowi załącznik Nr 90 do protokołu. 
Szkoda, że nie uzyskałem odpowiedzi, bo nie musiałbym Szanownej Rady dzisiaj 
prosić o to, żeby ten wniosek przegłosować. 
 
Radny Mirosław Wyrodek – Chciałbym zapytać się Pana Mecenasa, jeżeli jest 
możliwe, żeby odpowiedział mi na to pytanie, czy jako Radny, do którego zwraca się 
mieszkaniec o wyjaśnienie sprawy tak jak ja tutaj rozmawiałem z Panią burmistrz, 
czy ja muszę uzyskać pełnomocnictwo od tej osoby, aby cokolwiek dowiedzieć się 
w jego sprawie? 
 
Radca Prawny – Karol Kłosowski – Odpowiem w ten sposób, na ten moment nie 
jestem w stanie Panu udzielić odpowiedzi, musiałbym spokojnie nad tym tematem 
się zastanowić. Natomiast, jeżeli Pan nie jest pełnomocnikiem strony lub stroną to do 
postępowania administracyjnego nie ma Pan dostępu, więc tu jest kwestia, czy działa 
Pan jako pełnomocnik strony, czy jako Radny. Jeżeli Pan takie pytanie złoży, 
oczywiście odpowiem po zapoznaniu się szczegółowo ze Statutem. 
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Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie przyjęcie wniosku 
Pana Radnego Mariusza Majaka, który proszę o odczytanie. 
 
Radny Mariusz Majak – „Wnoszę o umieszczenie w planie finansowym Gminy 
Pyrzyce w 2017 r. zadania polegającego na budowie parkingu i przebudowie drogi 
osiedlowej położonej na działce nr 53 na osiedlu przy ul. 1 Maja w Pyrzycach od 
szczytów budynków nr 2, 4, 6, 8 i 10., tj. w pobliżu sławnego ogrodzenia.” 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 7, przeciw - 3, wstrzymało się - 3; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
 
Radny Mariusz Majak – Padł tu taki komentarz, że każdy może zgłaszać wniosek. 
Oczywiście, że każdy może zgłaszać wniosek, jest procedura, nie pamiętam 
dokładnie nazwy uchwały, która przewiduje termin składania wniosków do budżetu 
przyszłego roku. Korzystam z tego jako radny. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Wniosek uzyskał akceptacje Rady, chociaż to 
dziwny zwyczaj, bo od ostatniego czasu wszystkie remonty dróg próbujecie Państwo 
Radni przyjąć wnioskami na sesji, o ile ten jest jeszcze zasadny, bo jest na kolejny rok 
budżetowy, gdzie będzie tworzony budżet tak poprzednie wnioski remontów były 
o wykonanie ich już teraz w trakcie roku, gdzie już znamy budżet. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Teraz głośno myślę, bo wpływają wnioski, 
każdy Radny ma prawo złożyć, a co z tymi wnioskami, które czekają tyle lat 
i złożone są przez mieszkańców, bo też mamy całą stertę wniosków, które czekają od 
mieszkańców, czyli, które będą w pierwszej kolejności. Czy obowiązują te, które 
przyjmujemy na Radzie, czy jednak nie cofam się do tych, które są do tyłu? 
Wszystkich się nie da Panie Radny, bo Pan ma takie możliwości to bardzo chętnie 
skorzystam z podpowiedzi jak to się tak da radę zrobić z wszystkimi. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Faktem jest, że głosowaliśmy wniosek 
o remont, a sesję temu, albo dwie głosowaliśmy wniosek o wykonanie drogi. Także 
są ludzie, którzy w ogóle nie mają drogi dojazdowej na drogach gminnych, ta, która 
nie istnieje, a tutaj chcemy robić remont. Pewnie niejeden wnioskujący chciałby mieć 
tą trylinkę mieć u siebie, żeby dojechać do własnej posesji. 

Odczytał pisma, które wpłynęły do Przewodniczącego Rady: 
- wpłynęło wezwanie do usunięcia naruszenia prawa uchwałą Nr XXII/206/16 Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków, autorem jest mieszkaniec Pyrzyc Pan Łukasz Kruk. 
Oczywiście zgodnie z kompetencją to wezwanie skierujemy do Komisji Rewizyjnej, 
która zajmie się tym tematem. Kopia wezwania stanowi załącznik Nr 91 do 
protokołu; 
- pismo Ludowego Klubu Sportowego „Spartakus”. Zarząd tego Klubu prosi 
o dofinansowanie kosztów wyjazdu zawodniczki Wiktorii Maćkowiak na 
Mistrzostwa Świata Juniorek w Sumo, które odbędą się w dniach 26 lipiec – 2 
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sierpień 2016 w Ułan Bator (Mongolia). Koszt udziału w Mistrzostwach Świata w 
sumo to kwota 7.000 zł i ze względu na te spore koszty Zarząd bardzo prosi Państwa 
o wsparcie. Pismo stanowi załącznik Nr 92 do protokołu; 
- pismo z Prokuratury Regionalnej del. do Prokuratury Krajowej „W związku 
z prowadzonym śledztwem, działając na podstawie art. 21 §2 k.p.k. uprzejmie 
informuję, iż w dniu 7 czerwca 2016 roku w przedmiotowej sprawie Jerzemu 
Wrońskiemu radnemu w Gminie Pyrzyce przedstawiono zarzut o czyn z art. 250a §2 
k.k”. Pismo stanowi załączniki Nr 93 do protokołu; 
- pismo od Pana Artura Kurowskiego w tej sprawie, w której była tutaj była 
podejmowana uchwała, czyli o zmianę dotychczasowych zasad przyznawania diet 
Sołtysom Gminy Pyrzyce, czyli ta sprawa, która będzie procedowana we wrześniu. 
Pismo stanowi załącznik Nr 94 do protokołu; 
- rezygnacja z pełnienia funkcji Sołtysa Pyrzyc, która stanowi załącznik Nr 95 do 
protokołu; 
- odpowiedź na interpelację Pana radnego Mariusza Majaka, którą Pan Mariusz już 
przedstawił.  Odpowiedź stanowi załącznik Nr 96 do protokołu. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 29 porządku 
 Zamknięcie obrad XXIII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – W związku z wyczerpaniem porządku obrad 
zamykam obrady XXIII sesji Rady Miejskiej.  
 
 
Protokołowała  
Anna Piotrowska 
                                                                                                 Przewodniczący Rady  
 

                                                                                                          Paweł Chyt 


